
هتل ها به بازنشستگان 30 تا 50 
درصد تخفيف مى دهند

فارس:مدير كل امور فرهنگى و اجتماعى صندوق 
بازنشســتگى كشــورى در خصوص كمك هزينه 
بازنشستگان در نوروز امســال گفت: بازنشستگان 
مى توانند با مراجعه به دفاتر شركت هاى ايرانگردى 
و جهانگردى از تخفيف 30 تــا 50درصدى هتل ها 
برخوردار شوند. عباس رشــيدى گفت:طرحى را به 
عنوان «در خانه بمانيم» سال گذشته اجرا كرديم و 
كمك هزينه اى   از سوى صندوق براى بازنشستگان و 
يك همراه در نظر گرفته شده بود كه اين همراه شامل 
همسر، فرزندان، خواهر و برادر مى شود، امسال اين مبلغ 
براى هر يك از آن ها از 250 به 300 هزار تومان افزايش 
يافته است. وى گفت: براى سفرهاى عتبات عاليات نيز 
به دليل اينكه هزينه هاى اين سفرها قدرى گران تر از 
سفرهاى داخلى است، يك ميليون و 200 هزار تومان 

كمك هزينه به بازنشسته و همراهش تعلق مى گيرد.

براى پاداش پايان خدمت فرهنگيان 
بازنشسته بودجه نداريم

مهر:مديركل برنامه و بودجــه وزارت آموزش و 
پرورش، گفت: پاداش پايان خدمت سال هاى 95 

و 96 بازنشستگان در بودجه ديده نشده است.
منصــور مجاورى دربــاره اعتبار پــاداش پايان 
خدمت بازنشســتگان ســال 95 و 96 گفت: در 
صفحه 57 بودجه پيشنهادى آموزش و پرورش 
8200 ميليارد تومان براى پاداش پايان خدمت 
بازنشستگان اين دو سال پيش بينى كرده بوديم 
و انتظار داشــتيم رديف بودجه پيشنهادى ما در 
بودجه اصلى مى آمد در حالــى كه اكنون رديف 
پاداش پايــان خدمت نداريــم. وى ادامه داد: از 
همين حالا براى سال آينده 3400 ميليارد تومان 

كسرى بودجه خواهيم داشت .

به ازاى هر هزار ايرانى يك و نيم 
پزشك داريم

تسنيم:قائم مقام و معــاون كل وزارت بهداشت، 
درمــان و آمــوزش پزشــكى گفت: براســاس 
استانداردها يك بيمار نبايد براى دريافت خدمات 
بيمارســتانى بيش از 30 كيلومتر تا رسيدن به 

بيمارستان را طى كند.

ايرج حريرچى با اعلام اينكه، «در حال حاضر به ازاى 
هر هزار نفر جمعيت يك و نيم پزشك و رتبه 17 و 18 
را در ميزان پرستاران داريم»، گفت: هيچ كشورى در 
دنيا در 20 سال اخير نتوانسته هزينه هاى بهداشتى 
درمانى را كاهش دهد. تغيير بافت سنى جمعيت و 
افزايش اميد به زندگى تغييرى در روند ارايه خدمات 
درمانى ايجاد كرده اســت همان طور كه در بخش 
كنترل بيمارى هاى واگير بسيار خوب عمل شد، 
اكنون در بخش بيمارى هاى غيرواگير بايد تلاش 

كنيم تا بار مالى ناشى از آن ها را كاهش دهيم.

اعتباربخشى تمام 
بيمارستان هاى كشور تا خرداد

ايرنا : معــاون درمان وزير بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــكى با بيان اينكه 300 بيمارستان 
تا كنون اعتبار بخشــى شــده اســت، گفت: تا 
ارديبهشت يا خرداد سال 96 همه بيمارستان ها 
اعتبار بخشى خواهد شد. محمد آقاجانى افزود: 
اميدواريم در اجراى اعتبار بخشى نقاط ضعف و 

قدرت بيمارستان ها بيشتر نمايان شود.

سكوت قانون در برابر فروش 
اختيارى اعضاى بدن

خانه ملت:يحيى كمالى پور گفت:امروزه دريافت 
اعضاى بدن از حس انسان دوستى خارج شده و وارد 
مقوله اقتصادى شده است. وى ادامه داد:متاسفانه 
نحوه اهداى عضو به ســمتى پيش رفته كه گاهى 
افراد اعضاى بدن خود را به دليل مشكلات اقتصادى 
مى فروشــند و هميــن اقدامات زمينــه جولان 
قاچاقچيان را فراهم مى كند.وى افزود: به نظر مى رسد 
قوانين موجود در حوزه فروش و قاچاق اعضاى بدن 
كارايى لازم را براى برخورد بــا قاچاقچيان ندارد و 
بايد هرچه سريعتر راهكار اساسى ايجاد كرد كه در 
سايه آن بتوان مانع شيوع اين تخلف شد چراكه اگر 
اين تخلف رواج پيدا كند آثار زيان بارى  را به همراه 

خواهد داشت.

تيمم به خودباورى و شكوفايى رسيده 
عليرضا منصوريان: الاهلى و التعاون 

پل هاى صعود ما  هستند

ورزش/ فردااســتقلال درامــارات مقابــل 
تيمــى قرارمى گيــرد كه درفوتبال آســيا 
بسيارشناخته شده اســت. تيمى كه سابقه 

قهرمانى دررقابت هاى ليگ...

خط قرمز/  مرد جوان كه با همدستى زن مورد 
علاقه اش همسر او را كشته بود، در كمتر از 24 
ساعت از وقوع جنايت از سوى كارآگاهان اداره 

دهم پليس آگاهى شناسايى و دستگير شد...

1314
پايان تلخ رابطه زن شوهردار با 

خواستگار قديمى

سرلشكر مقربىِ كابينه ترامپ!
مايكل تى. فلين مشــاور امنيتى پرزيدنت آمريكا، جانشين مردانى 
مجرب و استخواندار چون هنرى كيســنجر، زيبيگنيو برژينسكى، 
خانم رايس و ده ها شــخصيت برجسته سياســى آمريكا كه اغلب 
مقام وزارت خارجه پســت بعدى آن ها بود، پــس از حدود 20 روز 
رياست جمهورى ترامپ، به دليل افشا و شنود تلفن هاى او با سفير 
فدراسيون روسيه در آمريكا در مظان اتهام ارسال اطلاعات محرمانه 
جلسات كاخ سفيد به منابع روسى قرار گرفت و ناچار تن به استعفاى 

اجبارى داد.
فلين درياسالار بازنشســته نيروى دريايى آمريكا يكى از دشمنان 
و بدخواهان سرســخت ايران بارها ضربه زدن نظامــى به ايران را 

پيشنهاد كرده بود.
ترامپ كه دشمن نادان و ســوگند خورده ايران است و نه به خاطر 
نظرها و دكترين هاى شخصى بلكه براى جلب نظر تندروهاى دو آتشه 
و هواداران اسراييل و لابى هاى آن كشور در كنگره، و براى ترساندن 
ملت آمريكا از يك دشمن مفروض خطرناك كه قصد دارد آمريكا را 
با موشك هاى مجهز به كلاهك اتمى خود از فاصله 19 هزار كيلومتر 
مورد هدف قرار دهد، در پوست شير رفته و بر طبل دشمنى با ايران 
مى كوبد. او فريب هر كسى را كه بيشتر از ايران بدگويى كند مى خورد 
و به همين دليل با ســاده لوحى كاســبكارانه خود ژنرال فلين را به 
مهم ترين و حساس ترين پست استراتژيك كاخ سفيد گماشت.پيامد 
دردناك گزينش هاى سريع و بدون تأمل ترامپ چنين است كه فلين 
كه مناسبات و شايد معاملات مالى گسترده اى با روسيه دارد به بهانه 
تشويق پوتين به دور شدن از ايران اسرار و اسناد محرمانه آمريكا را به 
سفارت روسيه ارسال مى دارد و روس ها هم يك گوش شنوا كه همه 
چيز را مى شنود و به آنان خبر مى دهد در كاخ سفيد دارند. مطبوعات 
آمريكا اين روزها به خرده گيرى از ترامپ برخاسته و او را فرد لايق و 

مجربى در برگزيدن همكاران خود نمى دانند.
اخيراً رئيس ســرويس مخفى كاخ سفيد كه محافظت جان رياست 
جمهورى را برعهده دارد از ســمت خود اســتعفا كــرد و ترامپ را 
شــخصيتى دانســت كه صلاحيت احراز مقام رياســت جمهورى 

آمريكا را ندارد.
نوامپ چامسكى انديشمند بزرگ معاصر آمريكا وجود ترامپ را «مايه 
سرشكستگى 44 رئيس جمهور پيشــين آمريكا دانسته مى گويد 

حضور او در كاخ سفيد يك فاجعه است.
ترامپ يك فرد عامى، پرخاشگر، بى ادب و فاقد شخصيت و ملاحظات 

يك رياست جمهورى است.
رفتار او با روزنامه نگاران جرايد آمريكا، بحث و مناقشــه با خبرنگار 
C.N.N و نيويورك تايمز و بيرون كردن خبرنگار ديگرى كه چند 
سؤال از او كرد، ســبب نارضايتى مقام هاى كاخ سفيد شده است. 
دادستان هاى ايالات آمريكا اغلب به مخالفت با فرامين  او برخاسته 
و ممانعت مرزبانان و مقام هاى وزارت امنيت ملــى آمريكا از ورود 
مهاجران هفت كشور اسلامى و نيز شهروندان داراى گرين كارت را 
ملغى كرده و دادگاه استنياف نيز نظر آنان را تأييد كرده است. اخيراً 
ترامپ وزير دفاع خود را كه يك ارتشــبد شكست خورده در جريان 
دوران اشغال عراق است و در طول سال هاى فرماندهى ارتش آمريكا 
در عراق نتوانست مانع تلفات سنگين نظاميان آمريكا در عراق شود 
به اروپا فرستاد تا به رهبران دولت هاى اروپايى اطمينان بدهد ترامپ 

مخالف پيمان ناتو نيست.
برخلاف گفته هاى خانم ترزا مى نخســت وزير انگلستان و موافقت 
او با سفر ترامپ به انگلســتان تظاهرات صدها هزار انگليسى ادامه 
دارد و لندن و ساير شهرهاى انگلســتان خواهان لغو سفر ترامپ به 

انگلستان شده اند.
اگر ترامپ ملانيا همسر خود را كه عكس هاى وى و ادعاى تن فروشى اش 
به مصاحبان عالى مقام در دهه 1990 هنگام اولين سال هاى مهاجرتش 
از اسلوونيا به آمريكا از ســوى نشريه معتبر ديلى ميل منتشر شده به 
انگلستان بياورد، بعيد است اداره سختگير تشريفات كاخ باكينگهام 
موافقت كند ملانيا در ديدار ترامپ با ملكه حضور داشته باشد. تصاوير 
بسيار زننده ملانيا با لباس ناچيز در همه جا نشر يافته و روزنامه ديلى ميل 
آمادگى خود را براى حضور در دادگاه اعلام داشته و درخواست ضرر و 
زيان 150 ميليون دلارى ملانيا را بيهوده مى داند. كار و كسب ايوانكا يكى 
از دختران ترامپ و دختر ديگرش كه پوشاك و كفش و وسايل آرايش 
زنانه توليد كرده و مى فروختند سخت كساد شده و 50 درصد از ميزان 

فروش كاسته شده است.
مردم آمريكا در يك شــوك تبليغاتى و تحت تأثير تبليغات ماهرانه 
ترامــپ و اينكه او را پــدر و صاحب خانواده اى پرشــماره در نقش 
«بوفالوبيل» قهرمان كابويى آمريكا مى انگاشتند به او رأى دادند، ولى 

اكنون ميزان محبوبيت او به 40 درصد كاهش يافته است.
كشــيدن ديوار به طول 1900 كيلومتر در مرز مكزيك سبب تنفر 

مردم مكزيك و خود آمريكايى ها از ترامپ شده است.
شعار مى سازمت اى آمريكا مانند آمريكاى قديم اغلب با استهزا رو 

به رو مى شود.
ترامپ كابينه اى پر از سالخوردگان مرتجع را تشكيل داده است، كه 

درك كاملى از دنياى قرن 21 ندارند.
F.B.I دست روى مايكل فلين گذاشته و اتهام هاى سنگينى به او 
وارد مى كند. مكالمات و ديدارهاى او با سفير روسيه مشكوك و ابهام 
آميز است. در دهه 1350 يك ژنرال (سرلشكر) ايرانى كه 30 سال 
مورد حمايت آمريكايى ها بود [زيرا در جوانى در درجه افسر وظيفه 
و سپس افسريار و همرديف ستودنى مترجم مستشاران آمريكايى 
در ارتش ايران بود] پس از 30 ســال ارتباط محرمانه با شوروى ها 
از دوران جنگ جهانى دوم، به وســيله سازمان ضد اطلاعات ارتش 
آمريكا و آژانس اطلاعات مركزى آمريكا هنگام سفر به آمريكا و خريد 
ملك در آريزونا با يك جاسوس شوروى در هتلى در نيويورك ديدار 
و گفت و گو كرد و تعداد زيادى اســناد نظامى ايران و ميزان فروش 
سلاح هاى سنگين آمريكا به ايران و پايگاه هاى جديد دريايى و هوايى 
و زمينى ايران و محل ايســتگاه هاى شنود آمريكا در طول مرزهاى 
شمالى ايران را به آن آمريكايى كه براى K-G-B فعاليت مى كرد، 
تحويل داد. مأموران آمريكايى جاســوس آمريكايى طرف ديدار با 
ژنرال مقربى را بازداشت و آن اســناد و مدارك و ميكروفيلم ها را به 

دست آوردند و به شاه خبر دادند.
مقربى كه مردى ثــروت اندوز بود كمترين اعتقــادى به ايدئولوژى 
كمونيسم نداشت و در سال هاى پس از جنگ دوم و اشغال ايران مدت 
كوتاهى توده اى و جزو سازمان نظامى شده بود، اما به دليل خودكشى 
افسر سر سلول او در ارتش نامش كشف نشد، مقربى در برابر حقوق 
ماهانه اى كه اين اواخر 16 هزار تومان شــده بود، براى شــوروى ها 
جاسوســى مى كرد و وقتى آمريكايى ها راز او را كشــف كردند شاه 
خواب آلود كه باور نمى كرد به جاى اطلاعات و ضداطلاعات ارتش كه 
مى ترسيد موضوع را به گوش مقربى برسانند، قسمت ضدجاسوسى 
ساواك را مأمور تعقيب- مراقبت و كشف جاسوسى مقربى كرد. وى 

شناسايى و محاكمه نظامى و در دى 1356 اعدام شد.
در دهه 1980 يك افسر برجسته سيا كه رئيس بخش جاسوسى سيا 
در شوروى بود در ازاى ماهانه 50 هزار دلار نام تمامى جاسوسان سيا 
در شوروى را كه بيشتر روسى بودند به كا.گ.ب خبر داد كه همه را 
شناسايى و اعدام كردند. دور نيست مايكل فلين كه مرد نه چندان 
سالخورده اى است و اف، بى.آى او را متهم به تماس هاى غيرقانونى 
و جاسوسى با سفارت روسيه مى كند، در دوران بازنشستگى به اين 
پيشــه پردرآمد روى آورده و ترامپ عوام ســاده لوح پرخاشگر را با 

سخنان ضدايرانى خود مفتون خويش كرده است.

يادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد
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بيمارستان را طى كند.
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عضو كميسيون بهداشت مجلس: 
ماليات سيگار در ايران حتى از افغانستان 

هم كمتر است
ايرنا : عضو كميســيون بهداشت و درمان مجلس گفت:با 
فشــار مافياى ســيگار و حاشــيه هاى خارج از مجلس، 
ماليات ســيگار در قانــون بودجه كشــور كاهش يافت و 
اكنون ماليات ســيگار در ايران حتى از افغانســتان هم 
كمتر است. محمد حسين قربانى گفت: در بودجه سال 96، 

ماليات سيگار نسبت به سال 95 كاهش يافت.
وى گفت: با وجــود افزايش توليد برندهاى خارجى ســيگار 
در داخل اكنون ديگر نيازى به واردات ســيگار نداريم، حتى 
به قاچاق سيگار به كشــور نيز ديگر نيازى نيست و با افزايش 
توليد سيگارهاى برند خارجى در داخل ميزان مصرف سيگار 
در كشور از 65 ميليارد نخ در سال به 100 ميليارد نخ رسيده   و 

افزايش جدى داشته است.

مديرعامل اين صندوق خبر داد  
انصراف600 تا 700 نفر از عضويت صندوق 

فرهنگيان 
مهر: مديرعامل صندوق ذخيره فرهنگيان مى گويد با حواشى 
كه براى صندوق پيش آمده اســت 600 تــا 700 فرهنگى از 
عضويت انصراف داده اند. مهدى نيكدل افــزود: پول صندوق 
ذخيره فرهنگيان براى 880 هزار عضو است. با همكارى بانك 
سرمايه و صندوق هاى قرض الحسنه در تلاشيم تا سقف وام هاى 
پرداختى را بالاتر ببريم. نيكدل در پاسخ به اين پرسش كه چه 
تعداد فرهنگى پس از خبرهاى اختلاس كه به صندوق ذخيره 
فرهنگيان و بانك ســرمايه مربوط مى شــد انصراف داده اند؟ 
گفت: آمار عضويت در صندوق ذخيره شــناور است و تعداد 6 
هزار نفر از عضويت صندوق خارج شده اند كه  بيشتر آنان موعد 
بازنشستگى شان شده بود؛ با حواشى كه براى صندوق پيش آمد 

تعداد 600 تا 700 فرهنگى از عضويت انصراف دادند.

يك مسؤول دانشگاه علوم پزشكى شهيد بهشتى:
سرطان زا بودن پارازيت  ها تأييد نشده 

است
ايسنا:رئيس مركز كنترل و تحقيقات سرطان دانشگاه علوم 
پزشكى شهيد بهشتى ضمن هشدار نســبت به تبديل شدن 
سرطان در ايران به يك معضل حاد در آينده، از نرخ رشد بالاى 
اين بيمارى در كشــور خبر داد. دكتر محمداسماعيل اكبرى 
اظهار كرد:نرخ ابتلا به ســرطان در كشور ما حدود يك پنجم 
تا يك ششم كشورهاى غربى، بيشتر از كشورهاى آفريقايى و 
معادل كشورهاى همسايه است . وى با بيان اينكه هر سال90 
تا 100 هزار بيمار جديد داريم در خصوص ســرطان زا بودن 
پارازيت ها نيز گفت: تا امروز سازمان بين المللى آى آرك كه 
مسوول پاسخگويى به چنين ابهاماتى است هيچ تحقيقى مبنى 
بر سرطان زا بودن پارازيت ها نداشته است. بعضى از امواج مورد 
استفاده مردم نيز اگر بيش از حد باشد خطر بروز سرطان دارد.

جامعه/ خرده چشم: نخستين بخش از ســريال تلويزيونى پرستاران پس 
از مدت ها انتظار و تبليغات رسانه اى كه در گروه هاى صنفى پرستارى انجام 
شد از شبكه اول ســيما به نمايش درآمد. ولى باز هم چند اشتباه فاحش در 
همين نخستين بخش سريال ديده مى شد كه گفتنش خالى از لطف نيست. 

اينكه اورژانس يك بيمارستان بسيار خلوت نشان داده شود مغاير با شرايطى 
است كه امروزه در اورژانس ها و بيمارستان هاى دولتى با شروع طرح تحول 
سلامت با آن مواجه هستيم. اينكه فيلم بردارى در يك اورژانس بيمارستان 
خصوصى انجام شود نيز به نوعى گول زدن مخاطب محسوب مى شود،چرا كه 
هر روز از سوى خانواده بيماران شــاهد اعتراضات زيادى نسبت به شلوغى و 

رسيدگى نشدن مناسب به بيمارانشان هستيم.
اشكال دومى كه بيشتر پرستاران مى توانند آن را تشخيص دهند نبود پرستار 

ترياژ در اورژانس بيمارســتان اســت كه اين مهم  از ملزومات هر اورژانسى 
مى باشد زيرا پرستار ترياژ نسبت به جداسازى بيماران پرخطر نسبت به ساير 

بيماران اقدام مى كند.
نكته بعدى كه در اين سريال ناديده گرفته شــده بود نبود كمك پرستار يا 
كمك بهيار در سريال است كه نسبت به انجام امور ابتدايى بيمار نظير تعويض 
لباس و دادن ملحفه و پتو اقدام مى كنند و اينكه تعويض لباس بيمار به عهده 
پرستار باشد و نشان دادن آن توسط رسانه ملى كه ميليون ها نفر بيننده دارد 
نوعى جريان سازى و به عبارتى شرح وظيفه تحميلى است كه ذهنيت آن را 

در بيننده ايجاد مى كند. 
به تصوير كشيدن دانشجوى پرستارى با روپوش باز يكى ديگر از ايرادات اين 
سريال است، دانشجويان پرستارى  و حتى پرســتاران در بيشتر واحد هاى 

دانشــگاهى و بيمارســتان ملزم به رعايت لباس فرم خود هستند و اينكه 
دانشجوى پرســتارى با چنين سر و وضعى در ســر كارآموزى يا واحدهاى 
بيمارســتانى حاضر شــود ذهنيت خوبى در بيننده و حتى پرستاران ايجاد 

نمى كند.
ايراد بعدى نسبت به سختى دروس پرستارى مى باشد كه در فيلم به نحوى 
نشان داده شده كه دانشجوى پرســتارى دنبال عشق و عاشقى و روزمره گى 
است. در حالى كه در سريال هايى كه در مورد پزشكان توليد مى شود، هميشه 

كتاب هاى قطور و شب بيدارى هاى آن ها به تصوير كشيده مى شود.
آخرين ايراد مشهودى كه در نخستين قسمت اين سريال مشاهده شد خروج 
پزشــك اورژانس پس از ويزيت از بخش اورژانس است، در حالى كه پزشك 

طب اورژانس ملزم به حضور در بخش مى باشد. 
به طور حتم اگر مشاور محترم معرفى شده از ســوى وزارت بهداشت براى 
همكارى در اين فيلم از پرســتاران بالين بود شاهد چنين ايرادهاى ابتدايى 
نبوديم. با اين حال ايده تهيه سريالى با مضمون پرستاران و به تصوير كشيدن 
دغدغه ها و مشكلات و نحوه زندگى آن ها جاى تشكر و قدردانى دارد. اميدواريم 
كه در ساير قسمت هاى اين سريال شــاهد ايجاد ذهنيتى مثبت و خوب در 

بينندگان نسبت به اين قشر خدوم باشيم. 

«پرستاران» چالش جديد رسانه اى براى پرستاران

جامعه - محبوبه على پور: سامانه وام ازدواج از سال 
1388 راه اندازى شد و در آن زمان مبلغ پرداختى براى 
تســهيلات ازدواج 2/5 ميليون تومان به ازاى هر زوج 
تعيين شد. اين روند همچنان ادامه داشت تا آنكه اين 
رقم به 3 ميليون تومان براى عموم زوجين و 5 ميليون 
تومان براى زوج هاى با شــرايط خاص رسيد. گرچه به 
ظاهر همه امور شفاف و روشن بود، اما دريافت همين 
وام اندك براى جوانان كفش و عصايى آهنين مى طلبيد.
صالحه انوارى كه يك ســال پيش در گيرودار دريافت 
وام ازدواجش بود، مى گويد: من آذر ماه ســال گذشته 
براى وام ازدواج ثبت نام كردم، قرار بود بعد از دو هفته 
تعيين شعبه شود كه چند هفته ادامه داشت. وقتى هم 
كه اين مسأله مشخص شد، بانك عامل اعلام كرد چون 
پايان سال است، اعتبار نداريم. به هرحال بعد از چندماه 
دوندگى اوايل مرداد امسال وام خود را به ميزان هر نفر 
3 ميليون تومان گرفتيم. درحالى كه مقرر شــده بود، 
افرادى كه داراى سه شرط دانشــجو بودن، فوت پدر 
و سنى كمتر از 25 ســال هستند، مى توانند 5 ميليون 
تومان وام بگيرند كه على رغم دارا بودن همه اين شروط 

مشمول اين ميزان وام نشديم.

*642 هزار نفر در صف وام ازدواج
نماينــدگان مجلــس در جلســه علنى شــنبه 28 
فروردين ماه ســال جارى طى بررسى بودجه سال 95 
بانك مركزى را موظف كردند تا تسهيلات قرض الحسنه 
وام ازدواج را از 3 ميليون به 10 ميليون تومان افزايش 
دهد. تكليفى كه اجراى آن براى بانك ها طاقت فرســا 
و براى زوج هاى جوان همچنــان غيرممكن مى نمايد. 
چنانكه براساس گزارش هاى بانك مركزى642 هزار نفر 
در صف دريافت تسهيلات قرض الحسنه ازدواج هستند 
كه از اين تعداد 344 هزار نفر در انتظار تكميل پرونده و 

انعقاد قرارداد به سر مى برند.
دكتر ناصرصبحى قراملكى، مديــركل دفتر ازدواج و 
تعالى خانــواده وزارت ورزش و جوانــان دراين باره به 
گزارشــگر ما مى گويد: تا پايان دى ماه امسال، حدود 
800 هزار فقره وام ازدواج 10 ميليون تومانى پرداخت 
شده است. همچنين طى جلساتى كه با بانك مركزى 

داشتيم، قرار شد در ســال جارى يك ميليون و 250 
هزار نفــر وام ازدواج دريافت كنند.درواقــع  هر ماه تا 
150هزار فقره وام پرداخت شــود كــه اين امرچندان 
محقق نشد. البته با تلاش هاى بانك مركزى پيش بينى 
مى شود تا پايان سال بيش از 500 هزار نفر ديگر نيز وام 

ازدواج خــود را دريافت كنند. 
به هرحال پرداخت اين ميزان 
دشوار شده چرا كه رقم دريافت 
وام ها سه و نيم برابر شده است. 
وى همچنيــن ادامه مى دهد: 
گــزارش هايى از مشــكلات 
از  ازدواج  وام  دريافــت 
شهرســتان ها و شــعبه هايى 
مى شــنويم كه اغلب موردى 
است و با گزارش آن ها از سوى 

مردم رفع مى شود. 
*اختصــاص 10 درصد 

منابع به وام ازدواج
به اعتقــاد حجت الاســلام 
غلامرضــا مصباحــى مقدم، 
طراح افزايش وام ازدواج به 20 

ميليون تومان، امكان اين افزايش ميسر است چرا كه در 
سال 89 تعداد 900 هزار ازدواج به ثبت رسيده كه اين 
رقم در سال 94 به 680 هزار مورد كاهش يافته است. 
همچنين طبق آمار بانك مركــزى، 102 هزار ميليارد 
تومان منابع قرض الحســنه موجود است كه 36 هزار 
ميليارد تومان آن پس انداز و 62 هزار ميليارد تومان آن 
نيز جارى است كه مى تواند به عنوان منابع اين افزايش 

وام ها محسوب شود.
اين اســتاد دانشــگاه امام صادق (ع) به گزارشــگر ما 
مى گويد: در مجلس نهم تصويب شــد كه وام ازدواج 
حداقل به زوجين10 ميليون تومــان اختصاص يابد. 
منابع مالى ايــن وام ها نيــز طى بررســى ها از محل 
حساب هاى سپرده پس انداز و حســاب جارى قرض 
الحسنه مشــخص شــد تا براى بانك ها رايگان بوده و 
هزينه اى نداشته باشــد. به اين ترتيب مبلغ مورد نياز 
براى يك سال با احتساب دريافت وام از سوى حدود يك 

ميليون نفر متقاضى ازدواج نزديك به 10 هزار ميليارد 
تومان برآورد مى شود كه اين رقم درحدود 10 درصد 
منابع مالى حساب هاى سپرده پس انداز و حساب جارى 

قرض الحسنه است. 
وى اضافه مى كند:گرچه بانك ها مدعى بودند كه منابع 
كافى مالى بــراى تخصيص 
وام هاى 10 ميليون تومانى 
ندارند، اما درعمل با الزامات 
قانونى انجام شــده، معلوم 
شد كه هيچ مشــكلى براى 

پرداخت ندارند.
درجاى  كه  منابعى   *

خود هزينه نشد
با افزايش ميزان وام ازدواج 
به 10 ميليون تومان بانك ها 
با ادعاى نبــودِ منابع كافى 
واكنش نشان دادند. اين در 
شرايطى بود كه گزارش هاى 
پراكنــده اى مقوله بى پولى 

بانك ها را نفى مى كرد.
چنانكه مهرماه سال جارى 
رسانه ها نوشتند : براساس آمار پايان سال 94، بانك ها 
حدود 12 هزار ميليارد تومان از 36 هزار ميليارد تومان 
منابع قرض الحسنه مردم را بر خلاف قانون و تأكيدات 
بانك مركزى به مديران و كاركنان خود وام داده اند كه 
اين مبلغ معادل وام ازدواج 1 ميليون و 200 هزار جوان 
است. درگزارشى ديگر نيز تأكيد شد: درهمين سال از 
منابع قرض الحسنه موجود شامل حساب هاى جارى و 
سپرده، 18 هزار ميليارد تومان به عنوان وام به كاركنان 
بانك ها و6 هزار ميليــارد تومان در قالــب وام ازدواج 

جوانان پرداخت شده است.
حجت الاســلام مصباحى مقدم نيز با اشاره به اينكه 
منابع قرض الحسنه براى پرداخت وام ازدواج شفاف 
وروشن است، مى گويد: اين درحالى است كه بانك ها 
از همين محل بــه كاركنان خود وام قرض الحســنه 
مى دهند در حالى كه مقولــه ازدواج جوانان اهميت 
جدى ترى دارد چرا كه با مطرح شــدن دريافتى هاى 

نجومى مشخص شد، مديران بانك ها وام هاى نجومى 
نيز براى اعضاى هيأت مديره خود در نظر گرفته اند. 
اين درحالى است كه نبايد قرض الحسنه را به عنوان 
يك امتياز شــخصى براى خود تلقى كنند بلكه بايد 
به عنوان حقى كه مردم به بانك هــا مى دهند تا نياز 
هموطنان رفع شود به حساب آورد كه به اعتقاد من 
بهترين خواسته در اين برهه كه نيازمند پاسخگويى 

است، تسهيل امر ازدواج است.
* مهار قانون گريزى بانك ها با الزامات قانونى

داستان وام ازدواج حال به ســريالى چند صد قسمتى 
بدل شده اســت چراكه در تازه ترين اخبار، رحيم زارع 
نايب رئيس كميته تلفيق بودجه 96نيز از افزايش بودجه 
وام ازدواج متناسب با تورم براى سال آينده خبرداده و 
تصريح مى كند: سقف وام ازدواج براى هريك از زوجين 
در سال آينده 10 ميليون و760 هزارتومان خواهد بود.

اما پرســش اينجاســت كه با وجود اهمــال بانك ها 
درپرداخت وام ياد شــده، آيا اين تغييرات ثمر بخش 

خواهد بود؟
مصباحى مقدم با ميسر خواندن اين طرح خاطر نشان 
مى كند: تورم را براى ســال آينده حدود هشت تا 10 
درصد درنظرگرفته اند كه به طور طبيعى تغييراتى نيز 
در وام ازدواج صورت خواهد گرفت و اين دور از انتظار 
نيســت چراكه منابع بانكى نيز به تناســب نرخ تورم 

افزايش خواهد داشت.
اين اســتاد دانشــگاه امام صادق(ع) تأكيد مى كند: 
هــرگاه بانك ها به خود واگذار شــدند كــه وام هاى 
ازدواج را بپردازند، در اين امــر تعلل كرده و از قبول 
تعهدات خود شانه خالى كرده اند. درحالى كه هرگاه 
تكليف قانونى برآن ها اعمال شــده، ناگزير شده اند، 
خود را با شــرايط تطبيق دهند چراكه بانك مركزى 
نظارت كرده و بانك ها بازخواست شده اند. همچنين 
متناســب با ســپرده هاى موجود پس انداز و جارى 
قرض الحســنه به بانك ها براى پرداخت وام ازدواج 
ســهيمه مى دهد و ايــن مقوله عملياتى مى شــود. 
از ايــن رو معتقدم بــراى بهبود ايــن روند ضرورت 
دارد، اقدام هاى قانونى صورت بگيــرد و در اين امر 

قانونگذارى شود.

آنچه مى خوانيد
با وجود افزايش تدريجى وام ازدواج 
و شرايط سختى كه براى دريافت آن 
وجود دارد متاسفانه برخى از بانك ها 
ترجيح مى دهند بخش قابل ملاحظه 
اى از منابــع قــرض الحســنه مردم 
را بر خــلاف قانون و تأكيــدات بانك 
مركزى به مديران و كاركنان خود وام 
بدهند. اين گزارش به بررسى اين 

موضوع مى پردازد

فقط 10 درصد اعتبارات به جوانان مى رسد

چشم طمع بانك ها 
به منابع وام ازدواج
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

ایسنا: وزیر علوم در مراسم تقدیر از استادان نمونه که دیروز در دانشگاه علامه 
طباطبایی برگزار شــد،با اشاره به خالی ماندن ظرفیت دانشگاه ها گفت: آموزش 
عالی نیازمند یک ســاماندهی جدی اســت. بر این اساس سیدمصطفی محقق 
احمدآبادی، علی اکبر افجه، حمید طاهر نشاط دوســت، حســن مهدیان، ایرج 
مهدوی، سعید ســمنانیان، مریم مقدم متین، علی  غفاری، محمدعلی دورعلی، 
حبیب شریف، کاظم قاسمی، محمدرضا اختصاصی و مصطفی بهزادفر به عنوان 

استادان برگزیده و نمونه کشوری انتخاب و تقدیر شدند. 

آموزش عالی نیازمند یک ساماندهی جدی است 

فرهنگ: نائب رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از 
وضعیت بودجه فرهنگی درلایحه بودجه 96 گفت: در لوایح دولتی نســبت به 
مسایل فرهنگی، نگاه ضعیفی وجود دارد، متأسفانه نگاه دولت در لایحه بودجه 
و برنامه ششــم توســعه به موضوع فرهنگ نگاه حداقلی است.  حجت الاسلام  
والمســلمین احمد سالک افزود: بودجه فرهنگی در لایحه بودجه 96 نسبت به 
کل بودجه بسیار ضعیف است، دولت بندهای حمایتی را حذف کرده یعنی بیش 

از 250 دستگاه فرهنگی خودجوش مردمی دچار خشکسالی مالی می شوند.

نگاه دولت به فرهنگ، حداقلی است

تسنیم: محمود اکرامی فرد، شاعر، گفت:  آنچه امروز شاهد اجرای آن هستیم به 
معنای جشنواره شعر فجر نیست بلکه باید از آن با عنوان جشنواره کتاب سال شعر 
فجر یاد کنیم. هر قطعه شعر، استقلال هویتی دارد و واحد سنجش شعر، قطعه 
شعر است نه کتاب.  او با اشاره به نقاط قوت و ضعف جشنواره نیز گفت:  جشنواره 
شــعر فجر جشنواره ای لازم الوجود اســت. همین که یک فستیوال ادبی است و 
شاعران در جریان کار همدیگر قرار می گیرند و کتاب های تازه تولید شده سنجیده 

می شوند و فعالیت هایی از این دست اتفاق می افتد، رخداد خیلی خوبی است.

انتقاد از برگزاری جشنواره شعر فجر 

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در نشست بیداری دانشجویی:

پرسشگری، اساس تفکر اسلامی است

 فرهنگ/ زهره کهندل   حسن رحیم پورازغدی عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی  در دومین نشست از 
سلسله نشستهای بیداری دانشجویی در مؤسسه جوانان آستان قدس رضوی به تشریح موضوع »فرهنگ سازی 
و فرهنگ سوزی در دانشگاه« پرداخت و گفت: بزرگترین آسیب در باب فرهنگ سازی این است که می خواهند 
همه مشکلات را ساندویچی حل کنند برای همین بحث ها به دعواهای انتخاباتی و جنجال های کف خیابانی ختم می شود. 
او با اشاره به نقش تمدن اسلامی  در پیشرفت بشریت گفت: فرهنگ مکتوب بعد از تمدن اسلامی  بوجود آمد و نخستین 

کسانی که به تمام علوم جدید، اسلوب بخشیدند، مسلمانان بودند مثلاً شیمی  تجربی را مسلمانان پایه گذاری کردند. 
رحیم پور ازغدی، روش شناسی تجربی را بزرگترین هدیه تمدن اسلامی  به جهان بشری دانست و گفت: این دیدگاه که 
نگاه دینی می گوید طبیعت را نشناس اما نگاه مادی گرا می گوید طبیعت را بشناس؛ دروغی بود که به ما خوراندند ولی 
نگاه سومی  هست که اساس دینی دارد و می گوید بشناس و تصرف کن اما نه مشرکانه، ظالمانه و غافلانه بلکه با شناخت 
و احترام به حقوق همه. وی با بیان اینکه چیزی به اسم علم جدید وجود ندارد و همه علوم در تمدن اسلامی  کشف شده، 
خاطرنشان کرد: غربی ها از مسلمانان آموختند که آزمایشگاه تأسیس کنند. قوانین حرکت نیوتن، پیش از این در علوم ابن 
سینا و متفکران اسلامی  بوده است. این استاد دانشگاه ادامه داد: تفکری هم از طرف دوستان خودی وجود دارد که می گوید 
علوم جدید فقط مبنای سکولاریسم دارد و برای رفع عطش مادی بشر است پس بین ایدئولوژی و تکنولوژی یکی را انتخاب 

کنید در حالیکه ما تکنولوژی را در ذیل ایدئولوژی تعریف می کنیم. 
وی فرهنگ سوزی و فرهنگ سازی را امری تدریجی خواند و افزود: برخی می گویند در تفکر اسلامی، پرسشگری نیست و 

فقط تعبد بی چون و چرا وجود دارد در حالیکه اساس تفکر اسلامی، پرسشگری است.

خــبر روز

ایده راه اندازي کتابفروشي هاي  بزرگ کودك و نوجوان عملي مي شود؟

کتاب کودک چشم انتظار تولدی تازه 
 فرهنگ/ حمید واحدی   پایین بودن سرانه 
مطالعه در جامعه آن قدر خودش را نشــان داده 
که رفته رفتــه به یک بحــران فرهنگی تبدیل 
شده است. در چنین وضعیتی که بزرگسالان به 
خواندن کتاب رغبت چندانی نشــان نمی دهند، 
کتابخوان شدن کودکان و نوجوانان هم در درجه 

بعدی اهمیت قرار می گیرد. 
این در حالی اســت که بســیاری از کارشناسان 
معتقدند کتابخوان شــدن افراد در کودکی آنها 
ممکن اســت و وجود فضاهای فرهنگی عظیم 
در دنیــا برای نمایش جذاب کتاب به کودکان و 
نوجوانان گواه این مدعاست. در همین راستا باغ 
کتاب تهران نیز  به فکر راه اندازي بخش کودک و 

نوجوان  با ظرفیتی بالا افتاده است. 
محمدتقی حق بین، ناشر و مجری بخش کودک 
باغ کتاب تهران، به »قدس« می گوید: »5 سال 
پیش مدیر قبلی بهره بــرداری باغ کتاب به من 
و همکارانم مراجعه کرد و خواســت برای بخش 
کتاب کودک از ما مشــاوره بگیرد. در جلساتی 
که به صورت هفتگی یا 2 هفته یک بار تشکیل 
می شد، مشاوره های جدی درباره بخش کودک و 
نوجوان باغ کتاب می دادیم. همچنین یک طرح 
پژوهشــی میدانی درباره میزان کتاب کودک و 
محصولات فرهنگی کــودک و ابعاد و حجم آن، 

تعداد مخاطبان این محصولات و... انجام شد«. 
حق بین می گوید این طرح پس از آماده شــدن و 
ارایه به مدیر باغ کتاب، به عنوان سند راهبردی 
بخــش کودک و نوجوان بــاغ کتاب به تصویب 
رسید: »این سند به عنوان یک چشم انداز انتخاب 
شد که طراحان باغ کتاب از آن استفاده کردند و 
با استفاده از آن طراحی بخش کودک و نوجوان 
را انجام دادند. جلســات مکرری با گروه طراحی 
باغ کتاب برگزار شــد و بیش از 20 هزار عکس 
از فروشــگاه های بزرگ کتاب دنیا در اختیار این 

طراحان قرار گرفت«. 

 ۳0 هزار کتاب برای کودکان و نوجوانان 
قســمت کودک و نوجوان باغ کتــاب تهران در 
بلوک A این مجموعه قرار دارد و بر اساس گروه 

سنی مخاطبان به 4 بخش تقسیم شده است. 
حق بین در این زمینه می گوید:»بخش اول ویژه 
گروه سنی خردسالان است که فضای بیشتری 
برای آن در نظر گرفته شــده و بچه ها می توانند 
در آنجا امکانات و تجهیزاتی داشته باشند که در 
حین خرید کتاب، بازی و سرگرمی انجام دهند. 
برنامه هایی هم برای این مجموعه در نظر گرفته 
شده اســت که به بچه ها در خرید کتاب کمک 
می کند و محصولات را به صورت کاربردی به آنها 
می شناساند. در بخش گروه سنی 5 تا ۱۱ سال 
هم موضوعات دســته بندی و بخش ها تفکیک 
شده و تعداد عناوین کتاب ها و بازی های رایانه ای 
و... به تفکیک آمده اســت. گروه بعدی نوجوانان 
۱۱ تا ۱۷ ساله هســتند که در این قسمت هم 
فعالیت هایی تعریف شــده است، مانند آشنایی 
بچه ها و خانواده ها با نویسنده ها، برگزاری جشن 
رونمایی و امضای کتاب، کارگاه نقاشی و خلاقیت 

و... که مجموعاً 2۳ عنوان برنامه اجرا می شود«. 

اما بخش چهارم به طور مستقیم به کودکان تعلق 
ندارد و درباره کودک اســت. مخاطب این بخش 
پدر و مادرها و مربیان هســتند و در آن به نحوه 
تربیت، روان شناسی کودک و کلاً به مسایلی که 
خانواده باید برای تربیت کودکان و نوجوانان بداند، 
پرداخته می شود. همچنین نرم افزارها و بازی های 

رایانه ای و فیلم های آموزشی و موسیقی کودکان 
و... در مجموعــه نقش پررنگی خواهد داشــت. 
تمام تجهیزات آموزشی ای که در مدارس جنبه 
کاربردی دارد و در کتب درســی به آن اســتناد 
شــده، در باغ کتاب به صــورت تخصصی ارایه 
می شود و روی آنها کار کارگاهی صورت می گیرد. 
به گفته حق بین »در بخش کودک باغ کتاب با 
توجه به مطالعات تخصصی ای که انجام شده، به 
نیازهای کودک توجه خوبی صورت گرفته است 
و این مرکز با هدف گسترش فرهنگ کتابخوانی 
فعالیت خواهد کرد. مشکلی که در کشور داریم 
این اســت که ویترین خوبی برای کتاب کودک 
نداریم. کتاب کودک در کل کشور ۳ درصد بیشتر 
امکان به نمایش درآمدن ندارد. در صورتی که اگر 
بخواهیم جامعه کتابخوانی داشته باشیم، باید کار 
را از کودکی افراد شــروع کنیم. در تمام دنیا هم 
تجربه نشان داده که اگر قرار است به کتابخوانی 
توجه ویژه انجام شود، شروعش باید از خردسالی 

باشــد و در بزرگســالی دیگر نمی شود کسی را 
کتابخوان کرد«. 

این ناشر در ادامه بر این نکته تأکید مي کند که  
حدود ۳0 هزار عنوان کتــاب کودک و نوجوان 
برای عرضه پیش بینی شده است. البته به گفته 
وی، فضا طوری طراحی شده که امکان افزایش 
هم وجــود دارد: »فضای خوبی به بخش کودک 
اختصاص داده  شده اســت و حدود 4 هزار متر 
فضای مفید در اختیــار بخش کودک و نوجوان 

قرار دارد«. 

 بايد کتاب جذاب به کودک ارايه کرد 
آن طــور که محمدتقی حق بیــن بیان می کند، 
باغ کتاب قرار نیســت در بخــش کودک تولید 
اختصاصی کتاب داشــته باشــد: »تلاشمان بر 
هدف گــذاری در نوع ارایه مطلوب کتاب کودک 
اســت. بخش هایی هم برای عرضه نوشت افزار و 
لوازم التحریر داریم که تلاش می کنیم در راستای 
فعالیتی که نظام جمهوری اسلامی در حوزه تولید 
لوازم التحریر ایرانی اسلامی آغاز کرده، گام هایی 
برداریم و فرصت بیشــتری به تولیدکنندگان و 
اشــاعه دهندگان تولیداتِ با معیارهای ایرانی و 
اســلامی اختصاص دهیم. در بخش کتاب هم 
توجه ویژه ای به نویسندگانی می شود که به طور 

ویژه به ادبیات غنی فارسی می پردازند«. 
یکی از کارهایی کــه در چنین فضاهاي بزرگ 
فروشگاهي باید برای بهتر دیده شدن کتاب های 
کودک انجام  شــود، نوآوری در شیوه قرارگرفتن 
کتاب هاست. »کتاب ها در بخش هایی بر اساس 
ناشر، در بخش هایی بر اساس نویسنده و مترجم، 
در بخش هایی بر اســاس تصویرگــر و... چیده 
می شــوند.« حق بین به راه اندازی اتــاق مادر و 
کودک به عنوان یکی از بخش های جنبی اشاره 
می کند. »طبیعتاً با این مســأله مواجه خواهیم 
بود که در بخش های کودک همیشه خردسالان 
و نوزدان با مادران همراه هســتند و این مادران 
نیازمند فضایی برای حل کردن مســایل کودک 
هستند. در نتیجه، محلی برای این کار اختصاص 

خواهد داشت«.

گــزارش خبری

حرف های یک شاعر در مراسم جشن امضای کتابش
عوام زدگی، ادبیات را تهدید می کند

 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  جمعه شب گذشته در حالی که رحمت 
الهی از آســمان مشهد می بارید و برف همه شهر را پوشانده بود، جشن 
امضای یک شــاعر با مخاطبانش در مؤسسه شهر کتاب مشهد برگزار 
شد. ســعید بیابانکی که قرار بود ۳ مجموعه »ســنگچین«، »یلدا« و 
»لبخندهای مســتند« را برای دوستدارانش امضا کند، در یک نشست 
صمیمی  روبه روی مخاطبانش نشست و در مورد شعر و آثارش صحبت 

کرد. 

بیابانکی در این نشســت، ابتدا به جایگاه شــعر در زندگی انسان امروز 
پرداخت و گفت: جایگاه شعر در زندگی امروز همیشه سؤال مخاطبان 
ما بوده اســت. من بر اســاس تجربه ای که در همه سال های شاعری ام 
داشته ام، می گویم که نقش  شعر در مقاطع و بزنگاه هایی از زندگی که 
کاری از کسی و یا چیزی ساخته نیست، آغاز می شود. در حادثه پلاسکو 
اولین کسانی که به این حادثه واکنش نشان دادند، شاعران بودند. در این 
حادثه شعر اگرچه نتوانست آتش را خاموش کند اما توانست آتش دل 
بسیاری را سرد کند و مرهم زخم هایشان باشد. شعر می تواند بسیاری 
از آدم های مصیبت زده را به زندگی امیدوار کند. اشعار حافظ، سعدی و 
مولانا به افراد زیادی کمک کرده است تا آتش درونشان را خاموش کنند 

و دردهای درونشان را التیام دهند. 
شاعر »لبخندهای مســتند« در ادامه به ارتباط فضای مجازی با شعر 
پرداخت و این فضا را فارغ از همه نقص ها و مشــکلاتی که دارد، برای 

شعر نتیجه بخش دانست. 
بیابانکی  با بیان اینکه  در دهه های اخیر استیلای شبکه های مجازی بر 
زندگی، جامعه را  با شعر مأنوس کرده است، گفت:  با توجه به اینکه در 
جیب هر ایرانی یک تلفن همراه است و معمولاً در تلفن های همراه هم 
کانال شعر وجود دارد، همین مسأله باعث شده است که شعر دوباره مورد 
توجه مردم قرار بگیرد. البته هنوز ما با کشورهایی مثل تاجیکستان فاصله 
داریم. در تاجیکستان مردم با شعر بسیار مأنوس هستند و با آن زندگی 
می کنند اما شعر در کشور ما حالت تفنن و فانتزی دارد و نتوانسته در 

زندگی مردم جریان پیدا کند. 
این شــاعر تأکید کرد: منظور من از طرح این مسأله عوام زدگی نیست 
چون آنچه شــعر و ادبیات را در همه دوره ها تهدید می کند، عوام زدگی 

است. 
عده ای فکر می کنند ازدیاد مخاطب برای شعر به معنای خوب بودن آن 
است و کم بودن مخاطب هم به معنای بدبودن شعر. در حالی که واقعیت 
غیر از این است. به طور کلی، شاخصه هنر همین است و پرمخاطب بودن 
یک هنر به معنای خوب بودن آن نیست در سینما، موسیقی و تلویزیون 

نیز وضعیت به همین منوال است. 
شاعر»یلدا« مخاطب سازی را یکی از نشانه های موفقیت هنرمند بیان 
کرد. او توضیح داد: اگر شاعر بتواند برای خودش مخاطب بسازد، موفق 
عمل کرده اســت. شــاعری مانند حافظ موفق است که توانست طیف 
گســترده ای از مخاطبان را برای خودش ایجاد کند و یا نیمایوشیج که 
با شــنا بر خلاف جریان آب و گریز از تکرار و رســاندن شعر به نقطه 
اولیه اش، شعر را از نو ساخت و نگاه تازه ای به ساحت شعر کرد و به این 
صورت بدون سوارشدن بر موج شاعران پیش از خود، هنرمندانه طیفی 

از مخاطبان را برای خودش ایجاد کرد. 
بیابانکی با استفاده از همین نکته به یکی از مجموعه هایش گریزی زد. 
او گفت: من هم به عنوان شــاعری که به اصل »مخاطب سازی« معتقد 
است، سعی کردم برای خودم طیف خاصی از مخاطب را ایجاد کنم. به 
همین دلیل »ســنگچین« را در قالب چهارپاره که قالب نسبتاً سختی 
اســت و تعداد کمی از شــاعران از آن اســتفاده کرده اند، سروده ام. در 
این مجموعه قالب چهارپاره را جدی گرفتم و حاصل 20 ســال تجربه 
شعری ام را منتشر کردم. با این حال می دانم این مجموعه کتابی است 
که به سختی مخاطب را جلب می کند چون مخاطب شعر بیشتر به دنبال 

غزل است و غزل را دوست دارد. 

آنچه می خوانید

کتــاب کــــودک در کل کشــــور 
۳ درصــــد بیشـــتر امــکان بــه 
 نمایش درآمدن ندارد، در صورتی 
که اگر بخواهیم جامعه کتابخوانی 
داشــته باشــیم، بایــد کار را از 
کودکی افراد شروع کنیم و براي 
کتابخوان کردن آنها فضا و امکانات 

مناسب تدارک ببنیم
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هــنر

کارگردان فیلم اعلام کرد 

خبرهای جدید از »سلام بمبئی۲«

مهر: کارگردان فیلم سینمایی »سلام بمبئی« با اشاره به اینکه اکران این فیلم در هندوستان از فروردین آغاز 
می شود، گفت که قسمت دوم آن برای حضور در جشنواره فجر سال آینده آماده می شود. قربان محمدپور 
با اشاره به اینکه برای دریافت مجوز تولید »سلام بمبئی۲« بعد از پایان اکران های عمومی »سلام بمبئی« 
اقدام می کند، گفت: ترجیح می دهم در حال حاضر انرژی خود را برای اکران های عمومی  بگذارم و بعد از آن برای دریافت 
پروانه ساخت فیلم اقدام کنم.  وی ادامه داد: فیلمنامه قسمت دوم »سلام بمبئی« هیچ ربطی به قسمت اول آن ندارد و 

یک داستان متفاوت را دنبال می کند و همه داستان آن در هندوستان رخ می دهد. 
این کارگردان افزود: این فیلم داســتان دختر شــیطان اســت که تصمیم می گیرد دیگر از شیطان پیروی نکند و برای 
بخشیده شدن باید به زمین آمده و به یک انسان بی گناه سجده کند. او تمام هندوستان را برای یافتن یک انسان بی گناه 
می گردد. این کارگردان تأکید کرد: با توجه به فیلمنامه قســمت دوم، ۲ بازیگر اصلی مرد این فیلم از هنرمندان ایرانی 
انتخاب می شوند و نقش اول زن و دیگر بازیگران این اثر سینمایی هندی هستند. محمدپور با اشاره به اینکه »سلام بمبئی« 
از فروردین ۹۶ در هندوســتان اکران می شود، گفت: امیدوارم بتوانم قسمت دوم »سلام بمبئی« را تابستان سال ۹۶ در 

هندوستان جلوی دوربین ببرم و آن را برای حضور در سی و ششمین جشنواره فیلم فجر آماده کنم. 
وی تأکید کرد هنوز مشخص نیست برای سری دوم سلام بمبئی از بازیگرانی که در قسمت نخست بازی کرده اند، استفاده 

خواهد شد یا نه.
در همین حال اعلام شد این فیلم که تاکنون بیش از 13 میلیارد تومان فروش داشته است، بعد از عید فطر سال آینده به 

همراه موسیقی های هندی و ایرانی فیلم به شبکه خانگی خواهد آمد. 

پردهنقرهای چهره-خبر

هنرآنلاین: ســیدمجتبی موسوی، هنرمند مجسمه ســاز و معاون فرهنگی و 
هنرهای شهری سازمان زیباسازی شهرداری تهران، معتقد است که تهران مکان 
مناسب شهری برای نصب و دیده شــدن این مجسمه ها ندارد و از سوی دیگر، 
مجسمه سازان هم در این چند سال اخیر چندان ایده های درخشانی برای شهر 
ارایه نکرده اند. وی گفت: ما به این آسیب واقفیم و سعی می کنیم که برای آن یک 
راه  حل پیدا کنیم. ولی باید توجه کرد که تهران مکان مناسب شهری برای نصب 

و دیده شدن این مجسمه ها ندارد. 

تهران مکان نصب مجسمه  ندارد 

هنر: پژمان بازغی، بازیگر ســینما و تلویزیون، به عنــوان مجری اصلی پروژه 
»کودک شو« انتخاب شد. »کودک شو« مسابقه ای است که تعامل بین کودکان 
و خانواده هایشــان را در پروژه ای تلویزیونی به تصویر می کشــد. این برنامه بعد 
از طی کــردن مراحل نهایی پیش تولید، به زودی مقابــل دوربین می رود. طبق 
تصمیمات اتخاذشــده و در راســتای فضا و محوریت های برنامــه، بازغی روند 
بخش های برنامه مثل گفت و گوها، پرسش و پاسخ فضای رقابتی و بازی را هدایت 

می کند. »کودک شو« قرار است در ۹0 قسمت روی آنتن شبکه نسیم برود.

پژمان بازغی مجری مسابقه تلویزیونی 

روابط عمومی  ســازمان هنری رسانه ای اوج: علی لهراسبی قطعه ای را به 
مناسبت سالروز شهادت حضرت فاطمه )س( آماده کرده است.  قطعه »مادرانه« 
که تازه ترین محصول مرکز آوای انقلاب اسلامی  )مأوا( می باشد، بر اساس ترانه ای 
از روزبه بمانی، ملودی فؤاد غفاری و تنظیم هومن نامداری ساخته شده است و 
طی روزهای آینده منتشر خواهد شد.  گفتنی است مرکز آوای انقلاب اسلامی  
پیش از این با انتشــار قطعاتی از محسن چاوشی، احسان خواجه امیری، مهدی 

یراحی، رضا صادقی، حجت اشرف زاده و... خبرساز شده بود. 

لهراسبی برای حضرت زهرا)س( خواند 

با اردلان شجاع کاوه، بازیگر نمایش آیینی »غبار«

ادبیاتهمیشهحرفاولرامیزند

رویدیوار

جایزه سینمایی انقلاب برگزیدگان خود را شناخت 
ققنوس برتر برای »ماجرای نیمروز« 

تسنیم: ششمین جشنواره هم  اندیشی سینمای انقلاب و جایزه ققنوس، 
شامگاه جمعه با اعلام برندگان نهایی و با اکران فیلم برگزیده و نمایش آن 
پایان یافت. مراسم اختتامیه با اجرای نمایش زنده ای با موضوع شهدای 
حادثه پلاســکو آغاز شد. اولین تقدیر ویژه از ابوالقاسم طالبی برای فیلم 

»یتیم خانه ایران« صورت گرفت. 
وی در سخنانی کوتاه ضمن تشکر از عوامل برگزار کننده این جشنواره، 
پیشــنهاد داد که به جای عنوان ققنوس از نام و سمبل دیگری استفاده 
کنند که نمادی از انقلاب را در دل خود داشــته باشد. تقدیر و تجلیل از 

رسانه برتر، بخش بعدی برنامه بود. 
جایزه دوم ققنوس به دلیل همراهی و هم افزایی رسانه ای و مشارکت در 

ادبیات روایی سینما انقلاب به روزنامه »جوان« رسید. 
در بخش بعدی از خانواده های شــهیدان روحانی و قدیانی، از شــهدای 
آتش نشان و همچنین شــهید تبارزاده از شهدای مدافع حرم تجلیل و 

قدردانی شد. 

داوران این جایزه یعنی ســیدناصر هاشــم زاده، محمدمهدی رســولی، 
مجید شاه حسینی، کیوان امجدیان، سعید مستغاثی، محمدتقی فهیم، 
سیدمحمد حسینی، آرش فهیم، ایزد مهرآفرین، مرتضی فاطمی و میلاد 
دخانچی، اولین جایزه ســینمایی ققنوس را در  بخش انیمیشن به علی 

اسکویی برای انیمیشن »رهایی از بهشت« اهدا کردند. 
 جایزه بعدی ققنوس به دلیل پرداختن به قهرمانان مهجور و خلق دنیای 
مملو از دلتنگی و رشادت زنانه و مادرانه و به کارگیری صحیح اصول فنی 
در پرداخت ایده به منیر قیدی برای فیلم »ویلایی ها« رســید. قیدی در 
سخنانی کوتاه از همراهی سعید ملکان برای ساخت این فیلم تشکر کرد. 
در نهایت جایزه برتر ققنوس نیز به محمدحســین مهدویان برای فیلم 
»ماجرای نیمروز« رسید. مهدویان نیز از محمود رضوی برای فراهم کردن 

شرایط ساخت تشکر کرد. 
وی گفت: زمانی که برای انتخاب سوژه مردد بودم، پیشنهاد خوبی به من 
شد. مهدویان همچنین ترکیب متنوع داوران را که از نسل های متفاوت 
بودند، تجربه جدیدی دانست و اظهار امیدواری کرد که سایر جشنواره ها 

نیز از این ایده ترکیب داوران الگو بگیرند. 
نمایش »ماجرای نیمروز« برنامه بعدی بود که با استقبال مخاطبان روبه رو 

شد. 

 انتقادهاازجشنوارهفجر
ابوالقاسم طالبی درباره لزوم برپایی چنین جشنواره ای در کنار جشنواره 
فجر گفت: ایده شکل گیری این جشنواره در کنار جشنواره اصلی مثل این 
اســت که یک وقتی وزارت کشور نتوانست وظایف خودش را به درستی 
انجام دهد، جهاد ســازندگی را راه اندازی کردند. کاش جشنواره فجر هم 
به سمت ایده های انقلابی برود. بچه ها 30 سال منتظر ماندند اما خبری 
نشد و نهایتاً تصمیم گرفتند خودشان دست به کار شوند. طالبی مدیران 
را مقصران اصلی فاصله گرفتن جشنواره فجر از آرمان های انقلابی دانست. 
وی افزود: ساختار مدیریتی ما هیچ وقت تغییر نکرده است. البته منظورم 
معاونت سینمایی نیست. کسانی که در همه این دوره ها تشویق می کردند، 
انقلابی نبودند. حتی شمقدری هم که آمد نتوانست کار خاصی انجام دهد. 
محمدحسین صفار هرندی، وزیر پیشین ارشاد، نیز با انتقاد از فاصله گرفتن 
جشنواره فجر از آرمان های انقلاب گفت: تفسیر بعضی ها از جشنواره فجر، 
جشــنواره ای در موسم فجر است نه جشنواره ای برای فجر. همین تفکر 
ضرورت جشــنواره ای که برای خود فجر و انقلاب باشــد را به ما دیکته 
می کند. وقتی جشــنواره فجر از انقلاب فاصله گرفت، راهش این بود که 
جشنواره ای جنبی نظیر جایزه ققنوس شکل بگیرد تا بگوید می شود از 
این منظر هم به فیلم ها نگاه کنیم. ققنوس می تواند جریان فکری ایجاد 
کند. ققنوس عینک جدیدی است بر چشم اهل هنر و نیز مخاطبان هنر 
که بگوید یک موضوع واحد را به شکل دیگری هم می شود دید. در عرصه 

هنر کافی است یک تلنگری زده شود و مسأله ای را طرح کرد.

 هنــر/ محمدعلی میرزایی  دومین فصل از 
نمایش آیینی »غبار« با عنوان »مرگ و ابریشم« که 
روایت دگرگونی های اخلاقی یک سیاستمدار است، 
این روزها با استقبال دوستداران هنر تئاتر روبه رو 
شــده است.  نمایش آیینی »غبار« به نویسندگی 
انوش معظمی  و کارگردانی محمدرضا مداحیان با 
حمایت ســازمان فرهنگی و هنری بشارت از 1۹ 
بهمن مــاه در تالار وحدت بــه روی صحنه رفته 
است و اجرای آن هنوز ادامه دارد.  انوش معظمی 
قصه ای درباره تحول شخصیت اصلی داستان یعنی 
»ادیب الممالک« در دیاری تحت عنوان »غدیران« 
را روایت می کند؛ روایتی از  انتخاب های درســت 
و نادرســت او که گاه موجب انحرافش از مســیر 
صواب می شــود اما در پایان به مدد ایمان قلبی و 
توجه به باورهای دینی و اعتقادی به مســیر فلاح 
بازگشــته و به رستگاری می رســد.  این نمایش 
زیرمتنی هم به رویدادهای تاریخی اسلامی دارد؛ 
از جمله برش هایی کلیدی به مقاطع دوران رحلت 
پیامبر)ص( و در نهایت شهادت حضرت زهرا)س(.  
جمعی از بازیگران خوب تئاتر کشور در این نمایش 
حضور دارند. اردلان شجاع کاوه، میرطاهر مظلومی، 
شــهرام عبدلی، خســرو شــهراز، جواد زیتونی، 
محسن افشار، شاپور کلهر، علی طهماسبی، یحیی 
ایراندوست و انوش معظمی  بازیگران این نمایش 
هستند و غلامرضا آقاسی )فرزند زنده یاد محمدرضا 
آقاسی شــاعر معاصر( در این نمایش شعرخوانی 
می کند.  این نمایش تا نیمه اســفندماه در تالار 
وحدت اجرا می شــود. فصل اول نمایش »غبار« 
ســال ۹3 در تالار وحدت به روی صحنه رفت که 
با استقبال کم نظیر مخاطبان همراه بود و یکی از 
پرمخاطب ترین نمایش های آن ســال نام گرفت.  
از همیــن رو با یکی از بازیگران این نمایش یعنی 
اردلان شجاع کاوه گفت و گو کرده ایم که مشروح آن 

را می خوانید. 

 »میرزا ادیب الممالک« کیست؟ او را به ما 
معرفی کنید.

نقش مــن در ایــن نمایــش، میرزا مشــفق 
ادیب الممالک اســت که به عنوان وزیر مملکت 

»غدیران« انتخاب شده است تا به امور اجتماعی 
بپردازد. از طرفی، گروهی وجود دارند که مخالف 
راه او هســتند. این مســأله باعث کشمکش در 
داســتان می شــود و در پایان نمایش گره ای باز 
می شود و مخاطب متوجه داستان می شود. البته 
اینکه چقدر بتوانیم به این کشمکش دامن بزنیم، 

بر عهده مخاطبان است. 

 با توجه به اینکــه در فصل قبل حضور 
نداشــتید، از نحوه همکاریتــان با گروه 

بگویید؟ 
سال هاست که برای آقای مداحیان احترام زیادی 
قایل هستم و در کار قبلی به نام نمایش »نسیان« 
در بــرج آزادی هم خدمت ایشــان بودم. در آن 
نمایش نقش یزیــد بن معاویه را بازی می کردم. 

من سعادت همکاری در فصل اول نمایش »غبار« 
را نداشتم ولی از این بابت بسیار خرسندم که این 

بچه ها عِرق خاصی به تئاتر مذهبی دارند. 

 با توجه به پیشینه ای که در حوزه نمایش 
مذهبی در کارنامه هنری تان دارید، ارزیابی 
شــما از حضور در این حوزه در کارهایتان 

چیست؟ 
خدا را شــکر در این شــب ها تــالار وحدت تا 
بالکن های بالا مملو از جمعیت بســیاری است 
که برای دیدن این نمایش آمده اند. این استقبال 
نشان دهنده یک نمایش  قوی و دینی است که 
باعث شــده است بعضی از اقشار مردم که کمتر 
به تئاتر می آیند را نیز به تالار وحدت بکشد. این 
نوع حرکت ها باعث دلگرمی  تئاتری ها می شود. 
این نمایــش و نمایش هایی مانند آن مخاطبان 
خاص خود را دارد و این استقبال ها باعث فعالیت 
دوچندان عزیزان هنرمند می شــود. در بعضی از 
مناسبت ها و ایام در تئاتر یا تلویزیون برنامه های 

خاصی تدارک دیده می شود و می بینیم سال های 
طولانی است که کارهای مذهبی اجرا می شود. 
ولی متأسفانه نمایش های خوبی که با استقبال 

زیاد مردم همراه شود، بسیار کم بوده است. 

 استقبال نمایش بین مخاطبان و رسانه ها 
را چطور دیدید؟ 

ارتباط رسانه ها همیشه با تئاتر برقرار است و ارایه 
انتقاد و پیشنهاد برای تئاتر راهگشاست. یک نکته 
قابل توجه آن اســت که ما قبل از اجرای عمومی 
 بتوانیم از نظرات خبرنــگاران و اهالی قلم نهایت 
استفاده را ببریم. متأســفانه اکثر کارها در حین 
اجرای عمومی  نقد می شود. این جزو آرزوهای بنده 
است که اگر به یک پروژه سینمایی، تلویزیونی و 
تئاتر دعوت می شوم، قبل از همکاری با آن گروه، 
درباره اش متن نگاشته شود و به یک نقطه وحدت 
و اشتراک نظر برسیم. چون در همه کارها ادبیات 
حــرف اول را می زند و موجــب ارتزاق یک گروه 
هنری است. ادبیات باید بسیار جدی گرفته شود و 
متن هنری نیز همان گونه باید بسیار به کار گرفته 
شود تا نمایش وقتی روی صحنه می رود، به چشم 
مردم بیاید. ان شاءالله حضور پرشور شما خبرنگاران 

نقطه قوتی برای حوزه نمایشی کشور باشد. 

 آیا تفاوتی خاصی بیــن این نمایش و 
کارهای دیگرتان می بینید؟ 

30 سال است که خداوند به من لطف کرده است 
و روی صحنه تئاتر هســتم. در این مدت سعی 
کرده ام دعوتی که از بنده می شــود را به درستی 
انجام دهــم و مردم با آن ارتبــاط برقرار کنند. 
همیشه سعی کردم که جای کسی را تنگ نکنم 
و آهســته پیش بروم و ان شاءالله که مردم آن را 

بپسندند. 

 در حــال حاضر ســر کار دیگری هم 
هستید؟

اکنون فعلاً سر نمایش »غبار« هستیم. دیگر مثل 
قدیم نیست که همزمان بتوان چند کار را انجام 

داد. 

آنچهمیخوانید

اســتقبال  کاوه  شــجاع  اردلان 
مخاطبان از نمایش آیینی »غبار«  
را ناشی از علاقه مندی مخاطبان 
به نمایش های دینــی می داند. 
اســتقبالی کــه باعــث دلگرمی 

تئاتری ها شده است



روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران
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سراب آرزوها

قتل هاى خانوادگى حاصل بى توجهى 
به شرايط روانى خانواده

خط قرمز-ميلاد شكرى: مردى 
در اروميه پســرش را با شــليك 
گلوله اى به قتل رساند. مردى در 
خرم آباد روز گذشــته برادرش را 
با شليك گلوله اى به قتل رساند. 
مادرانــى در مشــهد و تهران از 
فرزندانشان  روحى  مشــكلات 
تكان دهنده اى  راكشتند...اخبار 
از قتل عــام خانوادگــى هر روز 

در صفحه حوادث منتشــر مى شود. روز گذشته در خرم آباد دو برادر به دليل 
مشــاجره بر سر مسايل مالى به روى هم اسلحه مى كشند كه منجر به كشته 
شدن يكى از برادران مى شود. مردى دراروميه به دليل اختلافات خانوادگى با 
اســلحه شكارى فرزندش را به قتل رسانده و سپس متوارى مى شود. قاتل در 

كمتر از چند ساعت توسط پليس دستگير مى شود... .
قصه هاى تلخ خواهر و مادر كشــى يا برادر و پدر كشــى و اين روزها فرزند كشى 
متأســفانه بيش از گذشته به گوش مى رســد. اينكه دست فردى به خون اعضاى 
خانواده اش آلوده شده باشد از دردناك ترين قصه هايى است كه هضم آن دشوار است 
. چگونه مى توان باور كرد مادرى فرزندانش را كه با خون دل بزرگ كرده در لحظه 

به قتل برساند و زندگى جگر گوشه هايش را با اسفناك ترين وضع ممكن بگيرد؟
آيا تا به حال به اين موضوع انديشيده ايم كه يك فرد به چه دلايلى قاتل اعضاى 
خانواده خود مى شود؟ يقيناً آن ها نيز روزى هرگز چنين تصورى نداشته اند كه 
روزى دست به خون افراد خانواده خود آلوده كنند. آمارهاى اداره آگاهى نشان 
مى دهد كه آمار قابل توجهى از قتل ها مربوط به قتل هاى خانوادگى اســت. 
قتل هايى كه گاه براثر يك سوء تفاهم يا عصبانيت اتفاق مى افتد. قتل هايى كه 

جز ندامت و پشيمانى ره آوردى ندارد!
روانشناسان معتقدند خشونت هاى خانوادگى به دلايل مختلفى اتفاق مى افتد. 
نداشــتن مهارت مواجهه با مشــكلات و نبود آموزش و فراگيرى مهارت هاى 
اجتماعى، فرهنگى و روانى از جمله مسائلى است كه منجر به خشونت، نزاع، 
درگيرى و در نهايت قتل مى شــود. بى شك عدم آشــنايى وبرقرارى ارتباط 
ايرانيان با روانشناســان و روانپزشــكان افزايش قتل هــاى خانوادگى را دامن 
زده اســت. هنگامى كه يكى از اعضاى خانواده رفتارهاى غير منطقى دارد و 
يا از اورفتارهاى خطرناكى ســر مى زند، ساير اعضاى خانواده بايد با شناسايى 
اختلال هاى شــخصيتى او را تحت درمان هاى مخصوص قرار دهند تا عوارض 

كمترى برساير اعضاى خانواده وارد شود. 
كنترل خشم ونحوه برخورد با افراد خشن نيز يكى از مسائلى است كه بايد به 
افراد خانواده آموزش داده شود. تداوم جر و بحث و به كرسى نشاندن حرف خود 

در اغلب موارد مى تواند منجر به درگيرى بين طرفين شود.

13

جوان ساده لوح در قمار با 
كلاهبرداران اموالش را باخت

خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: فرمانده انتظامى مشهد 
كلاهبردارى هاى حرفه اى در يك باشگاه ورزشى را تشريح 
كرد. ســرهنگ محمد بوستانى در گفت و گو با خبرنگار ما 
اظهار داشــت: يكى از مالباختگان در اين باشگاه ورزشى 
جوان 29 ســاله اى است كه همســر و 3 فرزند دارد و تا 
چندى قبل با اشتغال در حرفه جوشكارى درآمد و وضع 
مالى خوبى داشته است. وى افزود: اين جوان اما در جريان 
مراجعه به يك باشگاه ورزشى، در اوقات فراغت خود، مورد 
تحسين و تعريف و تمجيدهاى چند نفر ناشناس قرار گرفته 
و بى آنكه بداند با يك باند حرفه اى كلاهبردارى طرف است، 
با جديت ورزش مورد نظــر را ادامه داده و در اين بين به 
تحريك همان افراد ناشناس چند بار دست به قمار مى زند. 
وى خاطرنشان كرد: اعضاى باند كلاهبردارى نيز كه طمعه 

خود را به دام انداخته 
بودنــد، در چند مورد 
صورى،  باخت هاى  با 
مرد جــوان را به اين 
او  كه  مى رسانند  باور 
مى تواند هميشه برنده 
باشــد و پس از خيال 
باطلى كــه براى مرد 

جوان به وجود آمد، او در قمار بازى هاى بعدى بر سر رشته 
ورزشى مورد نظر، بازنده شده و پس انداز 50 ميليونى خود 
را هم از دست مى دهد. وى اما براى جبران خسارت به قمار 
بازى ادامه داده و كارش به جايى مى رسد كه اقدام به صدور 
چك و سفته در وجه اعضاى باند مى كند ولى همچنان به 
قمار بازى ادامه مى دهد تا شايد بتواند باخت هاى سنگين 
خود را جبران كند. رئيس پليس مشهد گفت: اعضاى اين 
باند تاكنون 62 ميليون تومان خســارت به اين مرد جوان 
رســانده اند كه تحقيقات و تلاش پليس براى شناسايى و 

دستگيرى آن ها در حال انجام است.
*سرقت هاى خشن 2 خارجى از اتباع خارجى

وى در همين حال از دســتگيرى دو جوان تبعه خارجى 
خبر داد كه از اتباع بيگانه غيرمجاز در حاشيه شهر مشهد 
زورگيرى مى كردند. به گفته سرهنگ بوستانى، مأموران 
كلانترى طــرق در پيگيرى پرونده ايــن زورگيرى ها و 
بررســى آخرين گزارش زورگيرى كــه از يك جوان 21 
ساله انجام شــده بود، دريافتند اين جوان تبعه خارجى 
اســت كه از ســوى دو جوان مورد ضرب و شــتم قرار 
گرفته و ســارقان گوشى تلفن همراه و 130 هزار تومان 
وجه نقد او را ربوده اند. وى خاطرنشــان كرد: مأموران با 
توجه به سرنخ هاى موجود دو متهم سرقت هاى خشن را 
چهره زنى كرده و پس از چند ساعت كنترل و مراقبت هاى 
نامحســوس آن ها را به دام انداختنــد. وى گفت: اين دو 
متهم 18 و 19 ساله كه خود نيز تبعه خارجى هستند، با 
نظر مقام قضايى در اختيار پليس قرار دارند تا تحقيقات 
بيشتر براى كشف تمام ســرقت هاى انجام شده توسط 

آن ها انجام شود.

خط خبر

 يكشنبه 1 اسفند 1395
 21 جماد  ى الاول 1438 19 فوريه 2017  سال سى ام  شماره 8341 

خود را به دام انداخته 
بودنــد، در چند مورد 
صورى،  باخت هاى  با 
مرد جــوان را به اين 
او  كه  مى رسانند  باور 
مى تواند هميشه برنده 
باشــد و پس از خيال 
باطلى كــه براى مرد 

خط قرمز: مرد جوان كه با همدســتى زن 
مورد علاقه اش همســر او را كشــته بود، در 
كمتر از 24 ســاعت از وقوع جنايت از سوى 
كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى شناسايى 

و دستگير شد.
 ساعت 20/30 روز پنجشنبه، از طريق مركز 
فوريت هاى پليســى 110 يــك فقره فوت 
مشــكوك به كلانترى 152 خانى آباد اعلام 
شد. با حضور مأموران در بيمارستان و انجام 
تحقيقات اوليه مشــخص شــد فردى به نام 
مرتضى 32 ساله بر اثر اصابت گلوله به ناحيه 

صورت و پهلو به قتل رسيده است. 
با حضور مأمورين در محل بيمارستان و انجام 
تحقيقات اوليه از بســتگان و اعضاى خانواده 
مقتــول ، برادرزن مقتول بــه مأمورين اعلام 
داشت: خواهرم به نام الميرا 31 ساله در اتوبان 
آزادگان با خودرو شخصى 206 در حال تردد 
بوده كه خودرو شــخصى اش دچار پنچرى 
مى شود. الميرا با همسرش تماس گرفته و از 
او جهت تعويض لاستيك خودرو درخواست 
كمك مى كند. مرتضى نيز پس از گذشت 20 
دقيقه در محل حاضر مى شــود كه در زمان 
تعويض لاستيك خودرو ، فردى كه گويا يك 
كلاه ايمنى موتورســيكلت به سر داشته به 
آن ها نزديك و به قصــد زورگيرى با مقتول 
درگير و نهايتاً با اســلحه همراه خود اقدام به 
شليك كرده و پس از به قتل رساندن مرتضى 

از محل متوارى شده است. 
در شــرايطى كه ظواهر امر حكايت از وقوع 
جنايت در يك زورگيرى داشــت ، كارآگاهان 
اداره دهــم پليس آگاهى به تحقيق از راننده 
يك دســتگاه خودرو عبورى از محل جنايت 
پرداختند كه موفق به مشاهده لحظه فرار قاتل 
از محل شده بود. اين شخص در اظهاراتش به 
كارآگاهان عنوان داشت: با خودرو شخصى در 
حال عبور از محــل جنايت بودم كه متوجه 
شــدم فردى روى زمين افتاده و نفر دوم نيز 
با اسلحه بالاى سرش ايستاده، جهت بررسى 

موضوع ، دنده عقب گرفته و به صحنه نزديك 
شدم كه همزمان ، فرد مسلح از محل متوارى 
شد. پس از پياده شدن از ماشين ، متوجه شدم 
شخصى كه روى زمين افتاده به قتل رسيده 

و خانم جوانى نيز درخواست كمك مى كند. 
در تحقيقات از شــاهد صحنــه جنايت و در 
شرايطى كه در تحقيقات اوليه از سوى همسر 
مقتول عنوان شــده بود كــه قاتل يك كلاه 
ايمنى موتورسيكلت به سر داشته ، كارآگاهان 
اطلاع پيدا كردند كه قاتل كلاه ايمنى بر سر 
نداشته و پس از مشاهده صحنه نزديك شدن 
يك دستگاه خودرو سوارى به محل جنايت ، 

به سرعت از محل متوارى شده است. 
كارآگاهــان اداره دهم پليس آگاهى در ادامه 
تحقيقات پليســى ، به بررسى ديگر اظهارات 
همســر مقتــول در خصوص پنچرشــدن 
خودرو شــخصى پرداختند. همســر مقتول 
در اظهاراتش مدعى پنچرى لاستيك عقب 
خودرو 206 خود شــده بود اما كارآگاهان با 
بررســى لاســتيك هاى خودرو 206 متعلق 
بــه وى اطمينان پيدا كردنــد كه هيچكدام 
از لاســتيك هاى خودرو دچار پنچرى نشده 
اســت.  با توجه به تحقيقات ميدانى از محل 
جنايت و بررســى اظهارات همســر مقتول ، 
كارآگاهــان اداره دهم به تحقيق از همســر 
مقتول در خصوص علت حضورش در اتوبان 
آزادگان پرداختنــد اما او با صحنه ســازى 
حاضر بــه ارائه توضيحات به كارآگاهان نبود 
لذا با توجه بــه تناقضات موجود در اظهارات 

همسر مقتول و همچنين نتايج بدست آمده 
از تحقيقات، ضمن هماهنگى با مقام قضايى 
الميرا در ساعت 03:30 بامداد جمعه دستگير 
و جهت انجام تحقيقات به اداره دهم ويژه قتل 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد. 
الميرا پس از انتقال به اداره دهم پليس آگاهى 
تهران بزرگ همچنان اظهــارات اوليه خود 
مبنى بر ارتكاب جنايت توسط يك زورگير را 
مطرح مى كرد اما در ادامه تحقيقات و پس از 
ارايه دلايل و مســتندات از سوى كارآگاهان ، 

چاره اى جز اعتراف و بيان حقيقت نداشت. 
ســرانجام در ساعت 11 روز جمعه الميرا لب 
به بيان حقيقت گشود و خواستگار سابق خود 
به نام «عليرضا» را بــه عنوان عامل جنايت 

معرفى كرد.
وى در اعترافاتش به كارآگاهان گفت: زمانى 
كه عليرضا متوجه اختلافات من با همســرم 
شد ، تصميم به كشتن او گرفت و عنوان كرد 
كه حتى اگر من با او همكارى نداشته باشم ، به 
تنهايى مرتضى را خواهد كشت. شب جنايت 
و برابر برنامــه عليرضا، من به اتوبان آزادگان 
رفتم. به مرتضــى زنگ زده و به دروغ عنوان 
كردم كه لاســتيك خودرو پنچر شده است. 
شوهرم از من درخواست كرد تا داخل ماشين 
نشســته ، درهاى ماشــين را بسته و منتظر 
او بمانم. بعد از گذشــت حــدوداً 20 دقيقه ، 
مرتضى از محــل كارش در منطقه قرچك 
ورامين به محل رســيد و در حالى كه قصد 
تعويض لاستيك خودروى مرا داشت، عليرضا 

از پشت يك تپه خاكى خارج شد و طى يك 
درگيرى و با شليك چند گلوله، مرتضى را به 

قتل رساند.
كارآگاهان اداره دهم آگاهى با شناسايى محل 
سكونت عليرضا 36 ساله در خيابان 20 مترى 
افسريه و در كمتر از 24 ساعت از زمان وقوع 
جنايت اقدام به دستگيرى عامل جنايت اتوبان 
آزادگان كرده و در بازرسى از محل سكونتش 
موفق به كشــف يك قبضه اسلحه شكارى 
ساچمه زنى شــدند كه مقتول به وسيله آن 

به قتل رسيده بود. 
عليرضا پس از انتقال به اداره دهم ويژه قتل 
و مواجه حضورى بــا الميرا صراحتاً به طرح 
پيشــنهاد قتل مرتضى، طراحــى و ارتكاب 
جنايت اعتــراف كرد. متهم در اعترافاتش به 
كارآگاهان گفت: 16 ســال پيش خواستگار 
الميرا بودم اما موفق به ازدواج با هم نشديم. 
چند ماه پيش بود كه به صورت كاملاً اتفاقى 
يكديگــر را ملاقات كرديــم و از آن زمان به 
بعد مجدداً تماس هاى ما از ســر گرفته شد. 
در اين مدت الميرا دايما در خصوص اختلاف 
شــديد خود با مرتضى صحبــت مى كرد به 
گونه اى كه پس از مدتى تصميم به كشــتن 
مرتضــى گرفتم. پس از گذشــت 20 دقيقه 
از تماس الميرا بــا مرتضى، در حالى كه من 
پشــت يك تپه خاكى پنهان شده و منتظر 
آمدن مرتضى بودم، او در محل حاضر شــد. 
مرتضــى در صندوق عقب 206 را باز كرده و 
مشغول بيرون آوردن لاستيك زاپاس خودرو 
بود كه من به وى نزديك شده و اولين گلوله 
را به پهلويش شليك كردم ؛ مرتضى در همان 
وضعيت با من درگير شده بود كه روى زمين 
افتاد. در حالى كه بالاى سرش ايستاده بودم، 
تفنگ را روى صورتش گذاشته و گلوله بعدى 
را شليك كردم ؛ در همين زمان بود كه يك 
خودرو عبورى بــه صورت دنده عقب به من 
نزديك شد كه به سرعت به پشت تپه رفته و 

از محل متوارى شدم.

قتل شوهر پايان تلخ رابطه زن تهرانى با خواستگار قديمى

خط قرمز: ســه گرداننده اصلــى باند معروف به 
توفان در مشــهد دستگير شــدند. اين تبهكاران 
در جريان بازجويى هاى كارآگاهان پليس آگاهى 
خراســان رضوى تاكنــون به 84 فقره ســرقت 
خودروهاى پژو 206 و لوازم داخل خودرو اعتراف 
كرده انــد. فرمانده انتظامى خراســان رضوى در 
تشــريح عمليات دستگيرى اين سارقان حرفه اى 
به خبرنــگار ما گفت: كارآگاهــان اداره مبارزه با 
سرقت پليس آگاهى اســتان از چندى قبل و به 
دنبال دريافت گزارش سرقت خودروهاى پژو 206 

و همچنين سرقت هاى سريالى لوازم داخل خودرو 
در نقاط مختلف شهر مشهد، عمليات گسترده اى 
را براى شناسايى و دستگيرى عاملان اين سرقت ها 
آغاز كردند. سردار سرتيپ دوم بهمن اميرى مقدم 
افزود: ســارقان كه مدارك دو مالباخته را از داخل 
خودروها برداشته بودند، با آنها تماس گرفته و در 
ازاى تحويل خودرو درخواست وجه نقد كردند. وى 
خاطرنشان كرد: كارآگاهان تيم دوم اداره مبارزه با 
سرقت ســپس با پيگيرى اين تماس ها هويت دو 
نفر از سارقان را شناسايى كرد و پس از ردزنى هاى 

گســترده آنها را در حالى كه در بلوار الهيه سوار 
بــر يكى از خودروهاى پژو 206 مســروقه بودند، 
در عملياتى ضربتى غافلگيرانه دســتگير كردند. 
وى گفت: اين دو متهم پس از انتقال به آگاهى و 
بازجويى هاى به عمل آمده يكى ديگر از همدستان 
خود را كــه از اعضاى اصلى باند معروف به توفان 
است را به پليس معرفى كردند كه كارآگاهان در 
ادامه اين متهم را نيز كه داخل كابينت آشپزخانه 
محــل اختفاى خود، مخفى شــده بــود، به دام 

انداختند.

كشتى 
«باند  توفان» 

پس از
 84  سرقت

به گل نشست



 فوتبال  حمید رضا عرب   فردااستقلال 
درامــارات مقابل تیمــی قرارمــی گیرد که 
درفوتبال آســیا بسیارشناخته شــده است. 
تیمی کــه ســابقه قهرمانــی دررقابت های 
لیگ قهرمانان آســیا را هــم درکارنامه دارد. 
این تقابل اولین قدم اســتقلال دربازی های 
باشگاهی درقاره کهن اســت و اگربتواند قدم 
اول را محکم و اســتواربردارد، بی شک راه را 
برای صعود ازایــن گــروه هموارخواهد کرد. 
استقلالی ها درشرایطی گام به لیگ قهرمانان 
آســیا می گذارند که 25روز رویایی را پشت 
سرگذاشته اند. آنها دراین ایام تمام بازی های 
داخلی و آسیایی خود را برده اند تا منصوریان 
وهمکارانش بیش ازپیش بــه آینده تیم خود 

درآسیا امیدوارشوند.

*وقتی ســرمربی نفت تهــران بودید 
تجربیات خوبی درلیگ قهرمانان آسیا 
داشــتید و حتی یک بار درعربســتان 
موفق به کســب پیروزی مقابل نماینده 
این کشورشدید. شــما دودوره با نفت 
دراین رقابت ها حضورداشــتید و حالا 
با تجربیاتی که دارید همراه با استقلال 
دراین مســابقات مهم حاضرمی شوید. 

چه احساسی ازاین شروع دوباره دارید؟
همان طورکــه گفتید من درنفــت تجربیات 
خوبی داشــتم که این مهم کمکم می کند تا 
دربازی های آتی با استقلال تصمیم های بهتری 
بگیرم. آن سال هایی که با نفت درآسیا شرکت 
کردم را هرگز از یاد نمی برم. من با اتمســفر 
این بازی ها کاملا آشــنا هستم و مطمئنم که 
بازیکنانم بــه دلیل برتری بزرگــی که مقابل 
تیم السد داشــتند با روحیه وارد این رقابت ها 
می شــوند. دورنمایی که برای این رقابت ها 
تصویرکردم حضوردرجمع چهارتیم آسیا است.
*فکرمی کنید با این ظرفیت شــدنی 

است؟

قطعا شــدنی اســت. من با نفت تا آستانه این 
هدف پیش رفتم و اگر بدشانســی گریبان ما 
را نمی گرفت با همان تیــم به جمع چهارتیم 
آسیا می رفتیم. اســتقلال که جای خود دارد 

و شــما می بینید که چه فضایی درورزشگاه 
به هنگام میزبانی ما حاکم اســت. شک نکنید 
اگرما خوب شروع کنیم وتماشاگران هم خوب 
استقبال کنند می توانیم گام های بلندی دراین 

رقابت ها برداریم.
*25روزرویایی را پشت سرگذاشتید. آیا 

این رویه ادامه خواهد داشت؟
بله، همان طورکه اشاره کردید 25روزرویایی 
را ســپری کردیم. روزهایی که منتج به کسب 
پیروزی های پی درپی شد. استقلال دراین ایام 
همه بازی هایش را برد. ما شرایط بسیارخوبی 

داریم که این مرهون تلاش بازیکنان است. دست 
تک تک آنها را می بوسم. شما تردید نکنید که 
اگراستقلال ازلحاظ سازماندهی و مالی خوب 
مدیریت شــود حرف های بســیاری درلیگ 

قهرمانان آسیا برای گفتن خواهد داشت. من به 
این تیم خیلی امیدوارم به خصوص جوان هایی 
مثل حسینی ها، برزای، اسماعیلی، نورافکن، 
کریمی ودرکنارآنها با تجربه هایی مثل رحمتی، 
حیدری، ابراهیمی، کاوه رضایی و به طورکلی 
همه تیم من یکدست است و تلاش می کند تا 

بهترین ها را به دست آورد.
*بازی سختی با الاهلی دارید. سپس باید 
درعمان با التعاون بازی کنید. این دوبازی 
فکرنمــی کنید برای شــما چالش های 

سختی باشد؟

هراحتمالی دراین رقابت ها وجود دارد اما آن 
چیزی که یک تیم را به پیروزی می رساند این 
است که با اطمینان خاطروارد میدان شود. ما به 
خودمان مطمئنیم وتیم کاملا یکدستی داریم 

که از آن خیلی چیزها برمی آیــد. من تردید 
ندارم که این تیم دردو بــازی اول نتایج خیره 

کننده ای می گیرد.
*مغرورنیستید؟

غرورآفت اســت ومن بارها ایــن موضوع را به 
جوان ها وباتجربه ها گوشــزد کرده ام. خودم 
درزندگی هیچ وقت آدم مغروری نبودم وسعی 
کردم این خصوصیت را به بازیکنان هم انتقال 
بدهم. ما نبایــد اجازه بدهیم ایــن نیروهای 

بازدارنده جلوی پشرفت ما را بگیرد.
*می دانیم که درحال ســفربه امارات 

هســتید وحدود10روزدورازایران. چه 
پیامی برای مردم دارید؟

اســتقلال تیمی اســت که همه جــای ایران 
طرفداردارد و من ازهمه اســتقلالی ها ایران 

می خواهم ما را دعا کنند. البته همیشه گفته ام 
که دربازی های بیرون خانه فقط پرچم ایران 
مهم اســت. وقتی من می بینیــم حتی یک 
خارجی مثل پادووانی بعد ازبرتری اســتقلال 
مقابل الســد پرچم ایران را می بوسد به خودم 
وتیمم می بالم. این بچه ها استحقاق بسیاری 
دارند. اســتقلال من به شــکوفایی رسیده و 
اگربتوانیــم این وضعیت خــوب فنی وروحی 
را حفظ کنیم بــرای ایران درایــن رقابت ها 

افتخارآفرین می شویم.
*حتی ممکن اســت اگرصعــود کنید 

درآسیا دوباره به پرسپولیس بخورید.
دوست ندارم دراین رقابت ها به نماینده های 
ایران بخورم. شــما اجازه بدهید اول ما ازاین 
گروه صعود کنیــم بعد درباره ایــن تقابل ها 

حرف می زنیم.

تیمم به خودباوری و شکوفایی رسیده 

علیرضا منصوریان: الاهلی و التعاون پل های صعود ما  هستند برانکو: برابر الهلال کارمان سخت است
فارس: برانکو ایوانکوویچ، سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در مورد 
اینکه گفته می شود الهلال سخت ترین حریف پرسپولیس است، گفت: 
ما در سخت ترین گروه قرار داریم و قطعاً الهلال سخت ترین حریف ما 
است آنها سالهاست که در آسیا شرایط خوبی دارند و طبیعی است که 
کار سختی خواهیم داشت. الریان قهرمان قطر و البته در کنار العین 
یکی از باشگاه های قدرتمند امارات است. بدون شک کارمان بسیار 

سخت است.
سرمربی پرســپولیس در رابطه با اینکه نقطه ضعف حریفش را 
چه می داند عنوان کرد: در مورد نقاط ضعف حرف نمی زنم چرا 
که فایده ای ندارد. الهلال چه در آســیا و چه در لیگ عربستان 
بارها نشــان داده چقدر تیم خوبی اســت و ما کارمان ســخت 
خواهد بود. الهلال حتی روی نیمکتش هــم بازیکن ملی پوش 

عربستانی دارد. 
وی در مورد اینکه بین نیمکت و بازیکنان اصلی فاصله زیادی وجود 
دارد، گفت: ما با مشــکل محرومیت، جریمه و مصدومیت بازیکنان 
روبه رو شدیم هر تیمی که می خواهد نتیجه بگیرد باید نیمکت قوی 
داشته باشد. مقابل سپاهان نشان دادیم چقدر خوب هستیم و با وجود 
غیبت سیدجلال حسینی و کمال کامیابی نیا می توانیم مقابل تیمی 

مثل سپاهان حداکثر امتیاز را به دست بیاوریم.

مهدی پور: هنوز به کسب سهمیه 
امیدواریم

تسنیم: مهدی مهدی پور،بازیکن ذوب آهن در واکنش به افرادی که 
معتقدند تیم ذوب آهن دچار بحران شده است، گفت: نمی توان گفت 
بحران داریم، ولی در این چند بازی شرایط خوب گذشته را نداشتیم. 
امیدوارم که در بازی های آینده عملکرد بهتری داشــته باشیم و این 
نتایج را جبران کنیم. به نظر من ذوب آهن هنوز برای کسب سهمیه 

آسیا امید دارد.

غایبان پرسپولیس در سفر به عمان 
ورزش:  بازیکنان، مربیان و کادر همراه پرسپولیس در حالی راهی 
عمان شــدند که چهار بازیکــن این تیم به دلیل مشــکل خروجی 

نتوانستند سرخپوشان را همراهی کنند.
حمیدرضا طاهرخانی، احســان علوان زاده، رضا کرملا چعب و حامد 
آقایی از جمله نفراتی هستند که قرار است بعد از بازی پرسپولیس - 

الهلال به اردوی تیم شان در دبی بپیوندند. 

ذوب آهن امروز راهی امارات می شود
ورزش:  مجتبی حسینی، سرمربی ذوب آهن  دیروز به شاگردانش 

استراحت داد وامروز راهی امارات می شوند . 
مربیان، بازیکنان و کادر همراه تیم فوتبــال ذوب آهن برای تقابل با 
العین ظهر امروز اصفهان را به مقصد دبی تــرک خواهند کرد. این 
تیم برای بازی روز سه شــنبه مقابل العینی هــا بازیکن مصدوم و یا 

محرومی ندارد.

زرینچه: بازی با الاهلی سخت است 
ایسنا: جواد زرینچه ،بازیکن سابق استقلال درباره مصاف استقلال 
با الاهلی امارات گفت: فوتبال قابل پیش بینی نیست،  ولی معتقدم 
که استقلال کار سختی پیش رو دارد چون این مصاف در امارات است 
و به طور کلی نخستین بازی ها همیشه از دشواری خاصی برخوردار 
است. با این حال ما دعا می کنیم تا روند خوب استقلال در رقابت های 
آســیایی هم ادامه  پیدا کند و آن ها با حفــظ آمادگی و آنالیز خوب 

بتوانند الاهلی را شکست دهند. 

ادعای یک رسانه عربستانی در مورد 
محرومیت طارمی

ورزش: روزنامه الشرق الاوسط عربستان خبر داد: محرومیت مهدی 
طارمی، بهترین گلزن پرسپولیس برای بازی با الهلال ضربه سنگینی 
را بر پیکره تیم ایرانی زده است.این موضوع درحالی مطرح می شود 
که برانکو، سرمربی پرسپولیس طارمی را برای بازی با الهلال محروم 
می داند اما فتاحی، مسؤول برگزاری مسابقات سازمان لیگ اعلام کرد 

که طارمی در این بازی محروم نیست.

ترابی به بازی با تراکتورسازی می رسد
ورزش: مهدی ترابی، بازیکن تیم فوتبال سایپا که در نیم فصل 
اول دچار شکستگی انگشت پا شد و مدت هاست که برای سایپا 
بازی نکــرده، به تازگی گــچ پایش را بــاز و تمریناتش را آغاز 

کرده است. 
ترابی در بازی با صبای قم هم از روی سکوها بازی تیمش را نظاره کرد 
اما او به بازی با تراکتورسازی خواهد رسید و می تواند تیم سایپا را در 
این دیدار در هفته بیست و سوم لیگ همراهی کند. مسابقه دو تیم 

روز جمعه 13 اسفندماه برگزار می شود.

آغاز هفته بیست و پنجم لیگ یک 
بادران به دنبال شکست نفت در مسجد 

سلیمان
ورزش: دیدارهای هفته بیست و پنجم لیگ دسته اول امروز با انجام 

بازی نفت مسجدسلیمان و بادران تهران آغاز می شود.
نفت مسجدســلیمان در رده پانزدهم جدول لیگ قرار دارد و تلاش 
می کند تا خــودش را از انتهای جدول جدا کند. بــادران هم که در 
رده ششــم جدول قرار گرفته همچنان می خواهد در جمع تیم های 
بالانشین قرار داشته باشد. دو تیم در این بازی به دنبال برد هستند و 
همین مسأله می تواند بازی را جذاب تر کند. ادامه بازی های این هفته 

فردا برگزار می شود .

پیشکسوت استقلال دعوت حریف 
آسیایی این تیم را رد کرد

مهر: مسؤولان باشــگاه الاهلی امارات، ضمن تماس با حسن روشن 
مهاجم اسبق اســتقلال که ســابقه حضور در الاهلی را هم دارد از 
وی دعوت کردند که به منظور تماشــای این بــازی از نزدیک عازم 
امارات شــود که البته روشــن این دعوت را با عذرخواهی رد کرد.
روشن بعد از صحبت با نماینده باشــگاه اماراتی که به منظور دعوت 
از وی تماس گرفته بود، از این باشــگاه تشکر کرد اما برای حضور در 

امارات  عذرخواهی کرد . 

ضد حمله

واکنش باشگاه ماشین سازی به پیوستن 
فرناندز به تیم اسپانیایی 

تسنیم:  مانوئل فرناندز مونیز، دروازه بان اســپانیایی تیم ماشین سازی با عقد 
قراردادی رسماً به یک تیم دسته دومی اسپانیایی پیوست. این دروازه بان که به 
خاطر پرداخت نشدن مطالباتش، بدون اطلاع ماشین سازان تبریز را ترک کرده، 

هنوز با این تیم قرارداد دارد.
ماشین سازان که پیش از این هم نسبت به ترک بی اطلاع تبریز از سوی مانوئل به 
فیفا شکایت کرده بودند، این  بار هم در واکنش به پیوستن او به این تیم اسپانیایی 
اعلام کردند پیگیری های حقوقی و رســمی باشــگاه در موضوع پرونده مانوئل 
فرناندز از طریق دو بخش مدیریت حقوقی و روابط بین الملل باشگاه در فیفا در 

جریان است.

ماجرای کنارگذاشتن ملی پوش فوتسال تأسیسات
مهر:سرمربی تأسیســات درباره وضعیت محمدرضا سنگ سفیدی،بازیکن ملی 
پوش این تیم اظهارداشت: ما یکسری ممارست به خرج دادیم و پشت بازیکنانمان 
در آمدیم و به آنها احترام گذاشتیم ولی آخرسر هیچ کس نمی آید بگوید بازیکن 
مقصر باخت هاست.  وحید شمسایی یادآور شد: سنگ سفیدی بازیکن بزرگی بود 
و خودم شکل و شاکله فوتسالش را ترسیم کردم. البته خودش هم زحمت کشید و 
تا ملی پوش شدن، قهرمانی در آسیا و سومی جهان هم پیش رفت. با این حال بعد 
از خدا 5۰ درصد عنصر مؤثر زندگی اش من بودم. وی تأکید کرد: باوجود این سنگ 
سفیدی چند وقتی است که افت زیادی داشته است. به خاطر اینکه محمدرضا ملی 
پوش بوده با او راه آمده ایم چون تک ملی پوش تاسیسات بود ولی متأسفانه در حد 
و اندازه خودش ظاهر نشده است و باید یک نگرش جدیدی پیدا کند. در غیر این 

صورت او یکی، دو سال دیگر در فوتسال پول می گیرد و تمام می شود. 14

تلگرامی

1

    تیم فوتبال پرســپولیس که پیش از این قرار بود با کاروانی 44 نفره راهی 
مسقط شود، با 4۰ نفر عازم این سفر شد.

  تیم  الاهلی جمعه شب با استفاده از پژمان منتظری ملی پوش ایرانی 
در ترکیب اصلی خود، پذیرای تیم الســیلیه بود و با نتیجه 2 بر یک 

شکست خورد. در این دیدار جباری غایب بود. 
  تیم استرومس گودست نروژ با دروازه بانی سوشا مکانی ملی پوش ایرانی اش 

در دیداری تدارکاتی برابر دینامو کیف اوکراین شکست خورد.
  آخرین تمرین تیم فوتبال پرســپولیس پیش از سفر به عمان در 

ورزشگاه شهید کاظمی برگزار شد.
  کانون هواداران الهلال در کشور عمان اعلام کرد که 13 هزار سکو از ورزشگاه 

سلطان قابوس مسقط برای بازی با پرسپولیس به الهلال اختصاص داده شد.
  حسن زمانی و مسعود معینی دو عضو هیأت مدیره استقلال راهی 

امارات خواهند شد و البته سید رضا افتخاری نیز صبح جمعه به امارات 
سفر کرد تا مقدمات حضور آبی پوشان را در این کشور فراهم کند.

  باشگاه التعاون عربستان رسما اعلام کرد که بلیت های بازی مقابل لوکوموتیو 
را خریداری کرده است و آنها را در روز بازی میان هوادارانش پخش می کند.

  حســن کامرانی فر به همراه معصومه شــکوری ناظر داوری کنفدراسیون 

فوتبال آسیا شدند. 
  محمد دانشــگر، مدافع جوان تیم نفت تهران با کارت زردی که از 

داور دیدار ماشین ســازی با نفت دریافت کرد 3 کارته شد و بازی با 

پرسپولیس را از دست داد.میلاد فراهانی ، دروازه بان تیم نفت نیز به 
دلیل کارت زردی که از داور بازی با ماشین سازی دریافت کرد دیدار 

بعدی تیمش مقابل پرسپولیس را از دست داد.
  عصر دیروز و در ساپوروی ژاپن مراســم اهتزاز پرچم جمهوری اسلامی 

ایران در محل بازی های آسیایی زمستانی2۰17 برگزار شد. در این مراسم 
سرود جمهوری اســلامی ایران نواخته شد و پرچم ســه رنگ ایران نیز به 

اهتزاز درآمد.
  در مرحله سوم لیگ شنا بنیامین قره حسنلو، امیر عباس امراللهی، 

علیرضا ملکی و متین سهران رکوردهای رده های سنی کشور را بهبود 
بخشیدند.

زهیوی: گل هایم را 
به شهدای پلاسکو 

تقدیم می کنم
فارس: رحیم زهیوی بازیکن الشحانیه 
امارات درباره دو گلی که برای تیمش 
به ثمر رساند گفت: این گل ها حاصل 

پاس های خوبی بود که به من رســید امیدوارم بتوانم در ادامه گلزنی بیشتری 
کنم. تیم ما یواش یواش به شــرایط خوبی می رسد و از لحاظ هجومی کیفیت 
قابل قبولی پیدا می کند. این دو گل را به شهدای حادثه پلاسکو که چندی قبل 
باعث ناراحتی تمام مردم ایران شد تقدیم کنم و امیدوارم این گلزنی ها توانسته 
باشد کمی مردم خوزســتان را که در روزهای اخیر با مشکلات زیادی همراه 

بودند شاد کند.

هاشمی نسب : 
سیاه جامگان مدت ها 

است از نظر امکانات 
سقوط کرده است

فــارس: مهــدی هاشمی نســب، 
سرپرست سیاه جامگان تأکید کرد: ما 

از لحاظ فوتبالی شک نکنید در لیگ برتر می مانیم ولی از لحاظ امکاناتی خیلی 
وقت است سیاه جامگان به لیگ یک سقوط کرده است. ما 15 روز است در زمین 
چمن تمرین نکرده ایم و فقط یک جلســه به یک زمین نصفه و نیمه رفتیم و 
جالب است یا در چمن مصنوعی با سایز 2۰ در 4۰ تمرین می کنیم یا اصلا زمین 
نداشتیم و به سالن رفتیم. شرایط خیلی سخت است و نمی دانم چه باید بگویم.

کناره گیری حنطه از 
سرمربیگری استقلال 

اهواز
ورزش: سرمربی اســتقلال اهواز از 
سمتش کناره گیری کرد.علی حنطه 
در حالی از هدایت تیم استقلال اهواز 

کناره گیری کرد که از عمر مربیگری این مربی در جمع آبی پوشان اهواز فقط دو 
هفته گذشته بود. حنطه ششمین سرمربی تیم استقلال اهواز در این فصل به 
حساب می آید که هنوز قراردادش در هیأت فوتبال استان خوزستان ثبت نشده 
بود. گفته می شود دلیل کناره گیری علی حنطه، عمل نکردن باشگاه استقلال 

اهواز به تعهداتش است.
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پرسپولیس صدرنشین، تراکتور در جایگاه دوم بدهکاران 

پدیده و سیاه جامگان لب مرز محرومیت فیفا!
سینا حســینی : ماجرای شــکایت بازیکنان 
خارجی از باشگاه های لیگ برتری همچنان یکی از 
سوژه های جنجالی فوتبال ایران است! در شرایطی 
که منابع خبــری نزدیک به فدراســیون فوتبال 
از مفتوح بودن نزدیک بــه 5۰ پرونده حقوقی در 
فدراســیون جهانی فوتبال خبر مــی دهند ، روز 
گذشــته دبیرکل فدراســیون فوتبال از مختومه 
شــدن برخی از این پرونده ها خبــر داد اما با این 
حال همچنان چند باشــگاه لیــگ برتری و چند 
باشــگاه دســته اولی در خطر محرومیت و کسر 

امتیاز قرار دارند.
علیرضا اســدی در این ارتباط می گویــد: از 52 
پرونده، 32 شکایت به حکم رسیده است و در مابقی 
در حال رسیدگی است.  پرسپولیس 11 پرونده باز 
دارد که بعضی از آنها به حکم رسیده است البته با 
توجه به جلســه ای که ممتد با باشگاه ها گذاشته 
شده است، در حال پیگیری است. تراکتورسازی هم 
7 پرونده باز دارد. استقلال 5 پرونده باز دارد و بعد از 
آن پدیده که 4 پرونده دارد قرار دارد. سیاه جامگان 
هم 4 پرونده دارد. راه آهن هم همین طور یعنی 4 
پرونده دارد. برای اینکه حساسیت بیشتری برای 

راه آهن ایجاد کنیم باید بگوییم تغییر و تحولی که 
در این باشگاه رخ داده است، باعث شده تا مدیران 
فعلی حتی ندانند که 4 پرونده دارند. این تغییر و 
تحولات ســریع رخ داده. بعد از جلسه با آنها قرار 
شد تا با سرعت این موضوع را پیگیری کنند و کلیه 

مدارک را در اختیار آنها قرار دادیم.

اسدی در ادامه درباره پرونده باشگاه های بدهکار از 
نظر فیفا توضیح داد: استقلال خوزستان و ملوان دو 
پرونده دارند. برای ملوان کسر امتیاز مطرح است 
ولی زمانی را برای این باشــگاه تعیین کرده اند تا 
بتوانند سیستم خود را تغییر بدهند. هنوز این امر 
قطعی نیست. استقلال اهواز، صبای قم، سپاهان و 

شاهین بوشهر هم یک پرونده دارند. ضمن اینکه 
از شاهین بوشهر هم ۶ امتیاز کسر و این تیم منحل 
شده است. البته انحلال فرآیندی دارد که باید طی 
شود و مدارکش را برای ما بفرســتند تا ما هم به 
فیفا بدهیم. پاس همدان، شهر باران، صنعت نفت 
آبادان، نفت تهران، نفت مسجد سلیمان، فولاد یزد 

هر کدام یک پرونده و برق شیراز دو پرونده دارد.
وی در ادامه گفت: در این چند روز متوجه شدم که 
این قضیه پررنگ شده که فدراسیون با محرومیت 
مواجه اســت. بایــد بگویم که این طور نیســت. 
فدراســیون به هیچ عنوان با  تهدید و محرومیت 
مواجه نیست ولی اگر فرایند این طور ادامه یابد، 
فدراسیون تصمیم می گیرد باشگاهی که نمی تواند 
بدهی را بدهــد از چرخه فوتبال حــذف کند تا 
مشکلات دامن فوتبال را نگیرد. فدراسیون متولی 
این امر اســت. معمولا انتهای هر حکم به صورت 
عرف می نویســند که چه چیزی در انتهای قضایا 
رخ می دهد. نمی دانم این قضیه کجا اعلام شده 

که فدراسیون محروم می شود.
نکته قابل اهمیت اینجا بود که اســدی در جریان 
نشست خبری خود اصرار داشت که هیچ خطری 
تیم های ملی فوتبال ایران و فدراسیون فوتبال را 
تهدید نمی کند اما منابع خبری در فدراســیون 
فوتبال ادعا دارند اگر مقاومتی از سوی فدراسیون 
در جهت اجــرای حکم فیفا صــورت گیرد قطعا 
محرومیت های سنگینی در انتظار فوتبال ایران 

خواهد بود.

ورزشـــی

منصوریان با استقلال به 
امارات نرفت!

  اعضای تیم استقلال دیروز تهران را به مقصد 
امارات ترک کردنــد تا برای بــازی با الاهلی 
آماده شوند اما ســرمربی تیم استقلال در این 
ســفر تیمش را همراهی نخواهد کرد. ظاهرا 
منصوریان به دلیل مشــکل مالیاتی که دارد 
نمی تواند استقلال را همراهی کرده و از صبح 
امــروز در تلاش بود تا این مشــکل را برطرف 
کند.از ســوی دیگر ســرمربی استقلال سعی 
دارد به هر شــکل ممکن تا امروز خــود را به 

امارات برساند.



تكواندوكار تيم ملى در گفت و گوى اختصاصى با قدس

فرزان عاشورزاده: حسرت المپيك ريو تا ابد با من است 
 تكواندو  رها حاتمى  صدايش مثــل ماه هاى قبل از 
المپيك شده. با همان حال و هوا و انرژى قبلى. مدتى بعد از 
المپيك ترجيح داد سكوت كند اما حالا كه سرمربى تيم ملى 
مشخص شده، حرف مى زند و از برنامه هايش مى گويد. جوان 
اول تكواندوى ايران اگرچه در المپيك شكست سختى خورد، 
اما الان مثل يك مرد باتجربه حرف مى زند و مى خواهد تمام 
هوش و حواســش را بدهد به تمرين. چشم و گوشش را هم 
روى تمام انتقادها ببندد، تا بى دلخورى كارش را ادامه بدهد 
و برسد به رقابت هاى قهرمانى جهان. جايى كه مى تواند بار 
ديگر خودش را اثبات كند. به بهانه انتخاب مهدى بى باك 
به عنوان ســرمربى تيم ملى، هم كلام مى شــويم با فرزان 
عاشورزاده؛ تكواندوكارى كه بيشتر مواقع بى باك مربى اش  

بوده و حالا از اين انتخاب خوشحال است.
*تكليف سرمربى تيم ملى مشخص شد. اين انتخاب 

را چطور مى بينى؟
من بازيكنم و نبايد در اين مســايل دخالت كنــم. اما اگر 
بخواهم حرف دلم را بزنم، بايد بگويم كه از اين انتخاب خيلى 
خوشحالم. اگر از من سؤال مى شد و مى گفتند دوست دارى 
با چه كسى كار كنى، حتما مى گفتم آقاى بى باك. نه اينكه 
با آقاى مقانلو راحت نبودم اما وقتى ايشان تصميم به رفتن 
گرفتند، به نظرم مربى كه بعد از ايشــان مى توانست به تيم 

كمك كند، آقاى بى باك است.
*كدام ويژگى مهــدى بى باك باعث شــده با اين 

اطمينان درباره اش صحبت كنى؟
من خيلى خوب نســبت به آقاى بى باك شناخت دارم. در 
بيشــتر موارد، ايشــان به عنوان مربى من مى نشست و در 
طول مسابقه خيلى راحت بودم. ممكن است برخى بگويند 
كه در المپيك مربى ات بى باك بود اما نتيجه نگرفتى. من 
همچنان مى گويم كه در المپيك نــه كادر فنى، نه مهدى 
بى باك و نه هيچ شــخص ديگرى عامل باختم نبود. من به 
خودم باختم.اين توضيح را دادم تا بگويم كسى نبايد به خاطر 
المپيك، به انتخاب مهدى بــى باك انتقاد كند.من فكر مى 
كنم يكى از بهترين انتخاب هايى كــه اتفاق افتاده، انتخاب 

مهدى بى باك است.

*برخى مى گويند جوان است.
جوان است اما با تجربه. آقاى بى باك رويدادهاى زيادى را 
پشت سرگذاشته. ضمن اينكه رابطه خوبى با بچه ها دارد. در 
عين حال كه جوان است، اما بچه ها از او حرف شنوى دارند و 

بعيد مى دانم جوانى ايشان، به كار لطمه بزند.
*اما حتمــا در طول كار در اين زمينــه انتقادهايى 

مى شود.
انتقاد كه هميشه هســت. من تصميم گرفته ام كه چشم و 
گوشــم را روى همه اينها ببندم و كارى كه وظيفه ام است 
را انجام بدهم. در المپيك و با اتفاق هايى كه بعد از آن افتاد، 
چيزهايى زيادى ياد گرفتم. البته فكر مى كنم براى همه ما 
اين طور بود. برخى از انتقادها منطقى است اما برخى ديگر 
فقط جنبه تخريب دارد. بنابراين ترجيح مى دهم بدون توجه 

به اين موارد، كارم را انجام دهم. من در المپيك، يك شــبه 
بزرگ شــدم. به يكباره همه چيز فرق كرد. برخى كه تا روز 
قبل از مسابقه از من حمايت مى كردند، از فردايش چيزهايى 
درباره ام گفتند كه باورم نمى شد. من در المپيك واقعا كمرم 
شكست و در اين مدت سعى كردم خودم را احيا كنم. حالا  
براى هر چيزى آماده ام و به اين نتيجه رسيده ام كه بايد براى 
رسيدن به هدف هايم كارم را انجام دهم. تمرين كنم و اصولى 

جلو بروم. بى جهت هم خودم را خسته نكنم.
* با روندى كه آغاز شده، فرزان چه هدفى را دنبال 

مى كند؟
هر اتفاقى هم كه بيفتد، حسرت المپيك ريو تا ابد با من است. 
اما اين حســرت نبايد مانع ادامه مسيرم شــود. مى خواهم 
در رقابت هاى جهانى پيش رو، قهرمان شــوم و تا جايى كه 

مى توانم ايــن قهرمانى را تكرار كنم. امــا نمى خواهم مثل 
آنچه قبل از المپيك اتفاق افتاد، خــودم را با حضور در تمام 
رويدادها خسته كنم. بايد برنامه ريزى بهترى داشته باشم و 
اشتباه هاى قبل از المپيك را تكرار نكنم. اما قبل از آن بايد در 
انتخابى تيم ملى شركت كنم. مى خواهم بدون هيچ حرف و 
حديثى به تيم ملى برسم و در هر تعداد انتخابى كه لازم باشد، 
شركت مى كنم. بايد سعى كنم بى حاشيه و حرف و حديث ، 

برنامه هايم را جلو ببرم و ان شاء االله به قهرمانى جهان برسم.
*زمان 4- 5 ماه باقيمانده تا اين رقابت ها، با توجه به 

تغيير كادر فنى، زمان مناسبى است؟
به نظر من 4 - 5 ماه، زمان خيلى خوبى است و اگر بى دليل 
زمان را هدر ندهيم، مى توانيم نتيجه بگيريم. من به شرايط 

فعلى خوشبينم و اميدوارم همه چيز خوب پيش برود.

بازتاب قهرمانى ايران در جام جهانى 
كشتى در رسانه هاى بين المللى

 ايرنا : جام جهانى كشتى آزاد كه با پيروزى ملى پوشان ايران مقابل 
آمريكا در فينال رقابت ها و ششــمين قهرمانى متوالى ايران پايان 

يافت، بازتاب گسترده اى در رسانه هاى بين المللى داشته است.
خبرگزارى فرانسه در گزارشى نوشــت: با وجود منازعه ميان ايران و 
آمريكا بر سر تحريم ها و آزمايش هاى موشكى، ورزشكاران دو كشور 
در فينال جام جهانى كشــتى آزاد با هم كشــتى گرفتند و ايران در 

نهايت پيروز شد.
جردن باروز دارنده دو عنوان قهرمانى جهان و مدال طلاى المپيك در 
صفحه شخصى خود در شبكه هاى اجتماعى نوشت: از استقبال گرمى 
كه در اينجا دريافت كرديم بسيار ممنون هستم و بيش از آن از اينكه 

اين سفر ميسر شد سپاسگزارم.
وى در زير تصويرى از خود در حالى كه هواداران ايرانى او را در فرودگاه 
احاطه كرده اند، نوشــت: ما از حضور در ايران و رقابت در اين كشور 

بسيار خوشحاليم.
ريچارد پرى يك كشتى گير ديگر آمريكايى نيز در صفحه شخصى 
خود در شبكه هاى اجتماعى با اشاره به استقبال گرمى كه در ايران 
مشاهده است، نوشت: هرچه را در رسانه ها مى شنويد يا مى خوانيد، 

باور نكنيد. كشتى فراتر از مرزها است.
خبرگزارى رويترز نيز در گزارشى نوشت: كميل قاسمى دارنده مدال 
نقره المپيك حريف آمريكايى خود را با نتيجه 5 بر صفر شكست داد 
تا ايران در فينال جام جهانى با نتيجه 5 بر 3 قهرمان شود. بعد از اين 

مسابقه آنها در حضور هواداران مودبانه دست دادند.

رزومه 6 مربى خارجى در اختيار 
فدراسيون بسكتبال 

فارس: رئيس فدراسيون بسكتبال در رابطه با رايزنى هاى انجام شده 
براى انتخاب سرمربى تيم ملى، از دريافت رزومه 6 مربى تراز اول از 6 كشور 
اروپايى و آمريكايى خبر داد. محمود مشحون با تأكيد بر اينكه انتخاب 
گزينه خارجى براى رأس تيم ملى بسكتبال در دستور كار فدراسيون قرار 
دارد، گفت: البته اين موضوع هيچ ارتباطى به عملكرد تيم ملى در مسابقات 
غرب آسيا و ديدارهاى تداركاتى ژاپن ندارد. ملى پوشان ايران در اين دو 
رويداد با هدايت مهران حاتمى و به نسبت شرايطى كه با آن مواجه بودند، 
خيلى هم خوب نتيجه گرفتند اما تصميم جمعى فدراسيون از همان ابتدا 
و وقتى مسؤوليت تيم ملى به حاتمى سپرده شد، اين بود كه با يك گزينه 
خارجى براى هدايت قطعى تيم ملى به توافق برسيم. وى گفت: 6 رزومه 
از كشورهاى اسپانيا، صربستان، كرواسى، آمريكا، ليتوانى و استراليا در 
اختيار گرفته ايم. اين رزومه ها را بررسى مى كنيم و بر اساس نتيجه به 
دست آمده از اين بررسى ها در رابطه با سرمربيگرى تيم ملى، تصميم 
گيرى خواهيم كرد. البته اين به منزله انتخاب قطعى سرمربى از ميان اين 
گزينه ها نيست. چه بسا رزومه هاى ديگرى هم براى مان ارسال شود و آنها 

را هم مورد بررسى قرار دهيم.

سرمربى بسكتبال نفت آبادان: بازى 
دشوارى برابر شيميدر داريم

ورزش: هماد سامرى معتقد است ديدار تيمش برابر شيميدر بسيار 
دشوار و سنگين خواهد بود. سرمربى تيم بسكتبال نفت آبادان گفت: 
اين تيم مجموعه اى منسجم و قدرتمند دارد و رفته رفته در جريان 
ليگ شرايط بســيار بهترى پيدا كرد. مربى بسيار خوبى شيميدر را 
هدايت مى كند و با توجه به اين شــرايط اصلا نبايد فكر كنيم بازى 
ســاده اى داريم. مطمئنا مســابقه پيش رو با ديدار دور رفت تفاوت 

خواهد داشت و بايد با تمام توان به ميدان برويم.

خبر

 يكشنبه 12/01  ساعت: 23:15
هفته 23 لاليگا : بارسلونا - لگانس

زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 12/02 ساعت: 14:30
ليگ قهرمانان آسيا : استقلال خوزستان - الفتح عربستان

زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 12/02 ساعت: 19:45
ليگ قهرمانان آسيا : الاهلى امارات - استقلال

زنده از شبكه سه

سهشنبه 12/03 ساعت: 18:30
ليگ قهرمانان آسيا : پرسپوليس - الهلال عربستان

زنده از شبكه سه

سهشنبه 12/03 ساعت: 18:45
ليگ قهرمانان آسيا : العين امارات - ذوب آهن

زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 12/03 ساعت: 23:15
ليگ قهرمانان اروپا : بايرلوركوزن - اتلتيكومادريد

زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 12/04 ساعت: 23:15
ليگ قهرمانان اروپا : سويا - لسترسيتى

زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 12/05 ساعت: 21:30
ليگ اروپا : سنت اتين - منچستريونايتد

زنده از شبكه ورزش 

اسپانيا / لاليگا
گرانــادا 4 .............................................................. 1 بتيــس

ايتاليا / سرى آ
يوونتــوس 4 .............................................................. 1 پالرمــو

آلمان /بوندسليگا
آگزبــورگ 1 .............................................................. 3 بايرلوركــوزن

فرانسه / لوشامپيونا
باســتيا 1 .............................................................. 1 موناكــو

هلند /  ارديويسه
رودا كركــراد 1 .............................................................. 0 ايگلــز

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

بلعربى و يك ركورد 
ديگر در بوندس ليگا

ورزش: بال كنارى تيم بايرلوركوزن 
با به ثمر رساندن پنجاه هزارمين گل 
تاريخ بوندس ليگا، نام خود را در كتاب 

ركوردها جاودانه كرد.
كريم بلعربى 26ساله كه پدرى مراكشى و مادرى آلمانى دارد و تاكنون 11بازى 
ملى نيز براى مانشافت انجام داده است، در بازى بايرلوركوزن مقابل آگسبورگ 
در دقيقه 23 اولين گل فصل خود را به ثمر رســانده كه با پنجاه هزارمين گل 
تاريخ بودنس ليگا مصادف بود. نكته جالب اينجاست كه بلعربى ركورد سريعترين 
گل تاريخ بوندس ليگا را نيز به صورت مشترك با هم تيمى خود كوين فولند، با 

گل فصل گذشته خود در ثانيه 9 در دست دارد.

كلوپ: در حال مذاكره 
براى خريدهاى جديد 

هستيم
اسكاى اسپورتس: سرمربى ليورپول 
تأكيد كرد دستيارانش در حال مذاكره با 
بازيكنان مورد نظر او براى آمدن به انفيلد 

هستند، اما پذيرفت كسب سهميه ليگ قهرمانان اهميت زيادى در به انجام رسيدن 
اين خريدها خواهد داشت. يورگن كلوپ مى گويد: ما در حال مذاكره با افراد مختلف 
از جمله مديربرنامه ها و خود بازيكنان براى آمدن به آنفيلد هستيم. البته بسيارى 
از آن ها تصميم قطعى خود را اعلام نكرده اند و جاى تعجب دارد كه در اين مقطع از 
فصل اين كار را بكنند. هنوز ما سهميه ليگ قهرمانان را كسب نكرده ايم كه مسلما 
در عملى شدن خريدهايمان تاثير خواهد داشت. ما تركيب خوبى در اختيار داريم 

و با اضافه شدن چند بازيكن بهتر نيز خواهيم شد.

گوارديولا: هيچوقت به 
بارسلونا بر نمى گردم

اسكاى اسپورتس: سرمربى سابق 
بارســلونا در ميــان فشــارهاى اخير 
بر انريكه به خاطــر عملكرد ضعيفش 
مخصوصا در مقابل پى اس جى و احتمال 

تعويض او با مربى ديگــر، تأكيد كرد به 
بارسا برن خواهد گشت و اگر يك تيم وجود داشته باشد كه بتواند عقب افتادگى 
خود از تيم فرانســوى را جبران كند آن تيم بارسلونا است. پپ گوارديولا معتقد 
است: من به عنوان سرمربى ديگر به بارسلونا بر نمى گردم. دوره من در آنجا تمام 
شده است؛ اما آن ها همچنان بهترين تيم جهان هستند. با شناخت اندكى كه از 
لوئير و بازيكنان اين تيم دارم توصيه مى كنم خيلى عليه اين تيم صحبت نكنيد، 
چون آن ها به شــرايط خوب خود بر مى گردند و ثابت مى كننــد در مورد آن ها 

اشتباه كرده ايد.

سكوت مطبوعاتى تا زمان نامشخص
ناپولى در شوك پس لرزه هاى مادريد

دلارام عظيمى: ناپولــى بعد از حرف و 
حديث هاى زيادى كــه درپى اظهارات 
دلائورنتيس مالك اين باشگاه بعد از باخت 
اين تيم در سانتياگو برنابئو در مقابل رئال 
مادريد رخ داده، سياســت ديگرى را در 
پيش گرفته و مى خواهد در فضاى آرام 
ترى كار كنــد. دلائورنتيس در صحبت 
هاى بســيار تندى به مائوريتزيو ساررى 
مربى ناپولى تاخته و مدعى شده بود كه 
مربى ناپولى به حرف هاى او براى چيدن 
بازيكنان تيم اهميتى نمى دهد. ساررى 
هم در مصاحبه بعد از بازى اش گفته بود 
كه تنها شخصى كه در مورد تركيب تيم 

تصميم مى گيرد، خود اوست. 
مربــى ناپولى كــه همه تمركــز خود 
را روى بــازى امروز در برابــر كيه وو در 
ليگ گذاشته  و بازيكنان اين تيم طبق 
دستور رئيس باشگاه كه بلافاصله بعد از 
نبرد با رئال راهى ايالات متحده شد،  تا 
زمان نامشخص در ســكوت مطبوعاتى 
خواهنــد بــود. همين موضوع نشــان 

مى دهد كــه اختلاف نظــر مالك تيم و 
ســاررى جدى اســت و نمى توان آن را 
انكار كرد.  به عبــارت ديگر قبل و بعد از 
بازى در ورزشــگاه بنتگودى ورونا، هيچ 
يك از اعضاى تيم و مربــى در مورد اين 
مسابقه اظهارنظرى نمى كنند. احتمالا 
اين رويه براى چند بــازى متوالى ادامه 
خواهد داشت تا فضاى متشنج در اردوى 
تيم كه بعد از شكســت 3-1 در مادريد 
شكل گرفته، آرام شود. آبى پوشان قصد 
دارند با اتخاذ چنين سياستى از هرگونه 
جنجال رسانه اى در اين مقطع حساس 
از فصل دورى كننــد و با تمركز كافى به 
مصاف حريفان بعدى بشتابند. با اين حال 
بحث و تبادل نظر در مورد مسايل مختلف 
موجود در ناپولى در ميان هواداران اين 
تيم در شــبكه هاى اجتماعى كماكان 
داغ داغ است. گروهى از آنها به شدت از 
رفتار دلائورنتيس بعد از مسابقه عصبانى 
شــده و با اعلام طرفدارى از ســاررى و 
هشتگ هايى كه در حمايت از او در فضاى 

توئيتر و فيســبوك به چشم مى خورند، 
نارضايتى خود را از اظهارات مرد شماره 

يك باشگاه نشان داده اند. 
گردوخاك مديربرنامه هاى آلان

 درحــال حاضر اولويت اصلــى اين تيم 

بازى برابــر كيه وو خواهد بــود. ناپولى 
براى فراموش كردن شكســت مادريد 
بايد در سطح بالايى در ورونا ظاهر شود تا 
موقعيتش در جدول رده بندى را با خطر 
روبرو نكند. ساررى نهايت تلاش بازيكنان 

را خواستار شده تا از لغزش هاى احتمالى 
در بازى هاى آتــى تيم جلوگيرى بعمل 
آورد. به خصوص كه نمى توان كيه وو را 
حريف آسانى براى ناپولى درنظر گرفت. 
ضمن اينكه ســاررى به احتمال فراوان 
چند تغيير در پســت هاى مختلف هم 
ايجاد مى كند. شايد در خط حمله پاولتى 
كه در برنابئو به جايگاه فرستاده شده بود 
فرصت حضور در زمين را پيدا كند. بيرون 
گذاشــتن او از نبرد با رئال هم از جمله 
دلايلى بود كه خشــم دلائورنتيس را در 
مادريد موجب شده بود. آلان برزيلى هم 
كه خيلى كم نسبت به فصل گذشته در 
تيم ساررى فرصت بازى پيدا مى كند، به 
يكى از مشكلات كنونى تيم تبديل شده. 
زيلينسكى در حد فوق العاده اى در اين 
فصل ظاهر شده و همين قضيه به ضرر 
او تمام شده اســت. مديربرنامه هاى او 
در گفت وگويى با رســانه ها خطاب به 
مســوولان تيم گفته كه فكر مى كرده 
در مادريد به او فرصتى داده شــود ولى 

احتمالا ساررى مى خواسته كه تيمش 
در برنابئو خيلى زود به گل دســت يابد 
و براى همين زيلينســكى را به آلان در 

تركيب تيم ترجيح داده بود.
 از نظــر مديربرنامه هــاى آلان ، او در 
بازى هــاى خارج از خانــه خيلى خوب 
عمل مى كند و تجربــه اش مى تواند به 
نفع تيم تمام شــود. با اين حال آينده او 
در اين تيم با ابهام روبروست. به خصوص 
كــه آلان بازيكن مهمى اســت و اينكه 
هر يك مــاه و نيم بــه او فرصت حضور 
درتركيب اصلى ناپولى داده شود، به هيچ 
وجه براى مدير برنامه هايش قابل قبول 
نيست و در ضمن براى بازيكنى در سطح 
او هميشه مشتريان زيادى در بازار نقل 
وانتقالات وجود دارند. بهرحال شرايط 
بحرانى فعلى تيم و اختــلاف نظرهاى 
دلائورنتيس و ســاررى موجب شــده 
كه مديربرنامه هــاى آلان هم هرگونه 
تصميم گيرى در مــورد آينده وى را به 

زمان ديگرى موكول كند.
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رودكى: 
سرمايه گذارى روى 
جوان ترها نتيجه داد

ورزش:  مدير ســازمان تيم هاى ملى جودو گفت: مســابقات 
انتخابى تيم ملى نشان داد كه ســرمايه گذارى روى جوان ها جواب 

مى دهــد. محمدرضا رودكى گفــت: مبارزات انتخابى نشــان داد كه 
ســرمايه گذارى ما روى جوان ترهــا بى دليل نبوده اســت. در اين دور از 
مســابقات جوان ترها واقعا خوب بودند و بهتر از نفراتى ظاهر شدند كه به 
قولى قديمى تر بودند. اكثر نفرات اول اوزان از نفراتى بودند كه در اين چند 
ماه در تيم هاى جوانان واميد تمرين كرده بودند. وى ادامه داد: تركيب 

ما براى اعــزام هاى آتى از همين نفرات خواهد بــود زيرا در كنار 
تمرينات مناسب بايد در مسابقات نيز حاضر شوند تا محك 

بخورند. تيم كشــورمان تا چندى ديگر در مسابقات  
گرجستان و آذربايجان حاضر خواهد شد.

تيم ملى بوكس به 
مسابقات جاده ابريشم مى رود

تســنيم : نايب رئيس فدراســيون بوكس اعلام كرد، هفت 
يا هشت بوكســور از كشورمان در مســابقات جاده ابريشم شركت 

خواهند كرد.
 روح االله حســينى گفت: تمرينات تيم ملى طبــق برنامه در حال 
انجام است و قصد داريم ماه آينده در تورنمنت جاده ابريشم شركت 
كنيم. به احتمال زياد هفت يا هشــت بوكســور در اين سفر حاضر 

خواهند بود.
وى ادامه داد: قرارداد مربى كوبايى تيم ملى بوكس يك ساله است، 

اما قصد داريم تا بازى هاى آســيايى او را در كنار تيم داشته 
باشيم. البته بايد اشاره كنم كه جاسم دلاورى نيز به 

كادر فنى تيم ملى اضافه شده است.

حريف 
آمريكايى يزدانى: 

احساس قدرت مى كنم
ايسنا:  كشتى گير آمريكايى پس از پيروزى بر تمام رقيبانش 

در جام جهانى و برترى مقابل حســن يزدانى با ضربه فنى گفت: با 
كشتى هايى كه گرفتم احساس قدرت مى كنم.

ديويــد تيلور گفت: خيلى هيجان زده هســتم. چندين ســال مبارزه 
كردم تا نماينده كشورم در وزن 74 كيلوگرم باشم اما پشت سر يكى از 

بهترين قهرمانان مان يعنى جردن باروز قرار گرفته بودم.
 ســرانجام شــانس حضور در وزن 86 كيلوگرم را پيــدا كردم. از 

حضور در اين وزن احســاس خوبى دارم و احساس قدرت مى 
كنم. ســرانجام فرصت اين را پيدا كردم كــه با بهترين 

كشــتى گيران مبارزه كنم بنابراين مى خواستم از 
اين موقعيت استفاده كنم.

پيج گرد     ى

كميل قاسمى، كشتى گير سنگين  وزن كشورمان كه با 2
كسب پيروزى مقابل حريف آمريكايى، قهرمانى جام 
جهانى را براى ايران به ارمغان آورد، در اينستاگرام 
خود عكســى به همراه جام قهرمانى منتشر كرده و

 آ ن  را به ايرانيان تقديم كرده است.

اينستاگرام رسمى باشگاه چلسى به مناسبت تولد 
كلود ماكلله، بازيكن تأثيرگذار اين تيم بين سال هاى 
2003 تا 2008، عكســى از او در حال بالا بردن جام 
حذفى انگليس منتشــر كرده و او را اسطوره باشگاه 

لقب داده است.

سردار آزمون بعد از درخشش در بازى ليگ اروپاى 
روستوف مقابل اسپارتاپراگ و زدن يك گل از چهار 
گل تيم، با انتشار عكسى در اينستاگرامش خداى خود 
را شكر كرده و تا زمان تنظيم اين خبر بيش از 136هزار 

بار لايك شده است.

پائولو ديبالا، مهاجم يوونتوس بعد از به ثمر رساندن دو 
گل در پيروزى 4-1 مقابل پالرمو، عكسى از خود بعد 
از پايان بازى منتشر كرده و شب بازى تيمش را، شبى 
پر از احساس زيبا توصيف مى كند، اما معتقد است از 

همين فردا بايد به فكر بازى آينده باشند.



 فناورى/ رها واعظى  برنامه هايى 
در گوشــى هاى هوشمند ما هست 
كه خيلى سراغشــان نمى رويم، اما 
وقتى هم كه مى خواهيم آن ها را از حافظه گوشى 
هوشــمند خود پاك كنيم، دلمان نمى آيد. شايد 
سناريوى زير براى شما هم آشنا باشد و بارها آن را 
با خودتان تكرار كرده باشيد: «خب، اين بازى را ماه 
پيش دوستم برايم ريخته بود، اما همه مراحلش را 
تمام كردم و ديگر با آن بازى نمى كنم. بهتر است 
پاكش كنم! ... اما نه، پاك نمى كنم، شايد يك روز 
يك جا حوصله ام ســر رفت و بتوانم دوباره با اين 

بازى سرگرم شوم!»
اين داســتان بارها و بارها در ذهن هر كس براى 
برنامه هاى مختلف گوشى هوشمند اتفاق مى افتد 
و در نهايت، هيچ روزى نمى رسد كه فرد دوباره با 

آن بازى يا برنامه غير قابل استفاده وقت بگذراند.

  دورريختنى ها را دور بريزيد!
فضاى داخلى گوشــى هوشمند، دقيقاً مشابه كمد 
خانه اســت و هر چند وقت يك بار نياز به تصفيه 
و به روزرسانى دارد. مثلاً فرض كنيد در كمد خود 
چندين لباس قديمى داريد كه ديگر با ســايز شما 
هماهنگ نيست و يا مدت هاست آن را نپوشيده ايد. 
شايد آن لباس از مد افتاده است و ديگر هيچ وقت به 
درد شما نمى خورد، اما هر بار آن را مى بينيد، دلتان 
نمى آيــد آن را دور بيندازيد. حال نقش اين لباس 

براى شما چيست؟ جز شلوغ و به هم ريخته كردن 
كمد و گرفتن فضاى اضافــى، نقش ديگرى دارد؟ 
شايد بهتر باشد دل به دريا بزنيد و لباس را به كسانى 
بدهيد كه نيازمند هســتند و از آن لباس استفاده 
بيشــترى خواهند كرد! در فناورى نيز اين موضوع 
كاملاً صدق مى كند. برخى برنامه ها وابستگى درونى 
زيادى براى ما ايجاد مى كنند، اما جز گرفتن فضاى 

گوشى هوشمند ما نقش ديگرى ندارند.

  برنامه هايى كه تاريخ انقضا دارد
برنامه هاى قابل نصب بر روى گوشى هاى هوشمند، 
به چند دســته تقســيم مى شوند؛ دســته اول 
برنامه هايى هستند كه استفاده روزانه دارند، مانند 
يادداشت، تقويم، زنگ هشدار و ساير موارد مشابه، 
اين برنامه ها مى توانند هميشه بخشى از حافظه 
گوشــى هوشمند ما را به خود اختصاص دهند و 
وجود آن ها ضرورى اســت، بدون آنكه مزاحمتى 

براى ما ايجاد كنند. دسته دوم برنامه هايى هستند 
كه هر چند وقت يك بار، نســخه به روز شــده 
آن ها مى آيد و از آن ها بــراى برقرارى ارتباطات 
و يا سرگرمى استفاده مى كنيم. اين برنامه ها نيز 
هميشه مى توانند، همراه ما در گوشى هوشمندمان 
باشند، به شرط آن كه براى بهره گيرى از امكانات 
آن هــا به طور صحيــح، هر چند وقــت يك بار 
به روز رسانى شوند. برخى از برنامه هاى اين دسته، 
پس از به روز شدن، حجم كم ترى اشغال مى كنند 
و نگرانــى خاصى درمورد كاهــش دادن فضاى 
داخلى گوشــى هوشمند براى ما ايجاد نمى كند. 
تلگرام، اينســتاگرام، نرم افزارهاى فروشگاه هاى 
مختلف، نرم افزارهاى انتقال داده هاى گوشى، نرم 
افزارهاى اديت تصوير و ويديو و ساير موارد مشابه، 

از اين جمله نرم افزارها هستند.
اما دسته سوم برنامه ها، دسته اى هستند كه تاريخ 
انقضا دارند. اين برنامه ها اغلب جنبه سرگرمى و يا 
اطلاع رسانى در بازه زمانى خاصى را دارند. نسخه 
به روزرسانى شده آن ها وجود ندارد و به زبان ديگر، 
استفاده از آن ها پس از مدت زمان كوتاهى منقضى 
مى شود. برخى بازى ها، نرم افزارهاى اديت تصاوير و  
ويديوها به صورت طنز و براى شوخى، نرم افزارهاى 
ســر كارى، ابزارهاى مرتبط با دروس يا كارها در 
بازه زمانى خاص و ســاير موارد مشــابه از جمله 
برنامه هايى هستند كه تاريخ انقضا دارند و پس از 

مدتى بايد آن ها را از گوشى هوشمند پاك كرد.

  برنامه هاى خود را تصفيه كنيد
عمر گوشى هاى هوشمند، وابسته به روش هاى 
نگهدارى صاحب آن است. يكى از عوامل مهم 
در نگهدارى از گوشــى هاى هوشمند، تصفيه 
كردن برنامه هاى گوشــى و توجــه به ميزان 
حافظه داخلــى آن اســت.براى آنكه هنگام 
استفاده از گوشى هوشمند خود لذت بيش ترى 
ببريد و از كندى آن عذاب نكشيد، بهتر است 
هر هفته روز خاصى را براى رسيدگى به گوشى 
خود اختصاص دهيد و برنامه ها و نرم افزارهاى 
گوشى هوشمند خود را بررسى كنيد. پس از 
بررســى برنامه هايى را كه تاريخ انقضاى آن ها 
فرارســيده اســت، به طور كامل پاك كنيد. 
برنامه هايى را كه بايد به روزرســانى شــوند
 به روز رســانى كنيد. يادداشت ها، پيامك ها، 
تاريخچه تماس ها و ســاير مواردى را كه ديگر 
نيــازى به آن هــا نداريد و روى هم انباشــته 
شده اند، پاك كنيد. پيام ها، تصاوير و ويديوهاى 
ذخيره شده از شبكه هاى اجتماعى در حافظه 
گوشى خود را پاك كنيد. عكس ها و ويديوهاى 
گرفته شده با گوشى خود را به هارد و يا سيستم 

كامپيوترى منتقل كنيد.
اگر تمام اين مراحل را دنبال كنيد، هميشــه 
مى توانيد از گوشى هوشمند خود و نرم افزارها 
و برنامه هاى آن، با ســرعتى همچون سرعت 

روزهاى اول، بهره ببريد.

يك اصل مهم براى حفظ شادابى تلفن شما

گوشى خود را از برنامه هاى غيركاربردى تصفيه كنيد!

شمار شهرهاى مجهز به اينترنت نسل 3 و 4

ايســنا: راه اندازى و توسعه اينترنت نسل ســه و چهار براى 
اپراتورهــاى موبايل از مهم ترين اقدام هــاى وزارت ارتباطات و 
فناورى اطلاعات اعلام شده است. اين وزارتخانه در دولت يازدهم 
با حذف انحصار اينترنت نسلى اپراتور سوم و صدور مجوز به اپراتورهاى اول 
و دوم مهم ترين اقدام را در جهت افزايش رقابت بين اپراتورها انجام داد. در 
حال حاضر مجموعه مشــتركين سيار و ثابت اينترنت پرسرعت به حدود 
40 ميليون مى رســد. اين در حالى است كه در سال 1392 اين عدد 3/5 
ميليون بود و در ســال 1394، 28 ميليون نفر مشترك فعال ثابت و سيار 

اينترنت پرسرعت بودند.
طبق آمار تا پايان شهريورماه سال 1395، همراه اول توانسته 547 شهر را 
به اينترنت نسل سه و 33 شهر را به اينترنت نسل چهار مجهز كند. توسعه 
شــبكه نسل دو، راه اندازى و توسعه شــبكه نسل سه و چهار و همچنين 
راه اندازى و توســعه شبكه TD-LTE با سرمايه گذارى حدوداً 6 ميليارد 
تومان از پروژه هاى بهره بردارى شده اپراتور ايرانسل در دولت يازدهم است. 
اين اپراتور تا پايان شهريورماه 1395، 568 شهر را به اينترنت نسل سه و 
228 شهر را به اينترنت نسل چهار مجهز كرده است. رايتل كه پيش از همه 
اپراتورها به صورت انحصارى موفق به دريافت راه اندازى اينترنت شبكه نسل 
ســه و سامانه وب چت شده بود نيز اقدام هايى از جمله نصب 54 كيلومتر 
فيبر نورى، راه اندازى رسمى LTE و راه اندازى سرويس واى فاى عمومى را 
انجام داده و تا شــهريورماه سال 1395، 520 شهر را به اينترنت نسل سه 

وصل كرده است.

بررسى كاهش 20 درصدى نرخ پهناى باند داخلى

مهر: وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات از بررسى كاهش قيمت 
پهناى باند ارتباطات داخل كشــور بــراى توزيع به اپراتورهاى 
ارتباطــى خبر داد و گفت: امكان كاهش نرخ پهناى باند تا 20 
درصد وجود دارد. محمود واعظى با اشاره به سياست هاى تعرفه اى وزارت 
ارتباطات براى استفاده از ترافيك ارتباطات در داخل كشور، گفت: با هدف 
افزايش ميزان توليد محتوا در داخل كشور و استفاده از ارتباطات داخلى، 
موضوع كاهش نرخ پهناى باند را بررســى مى كنيم تا ميزان هزينه اى كه 
براى ترافيك ارتباطات در شبكه ملى اطلاعات پرداخت مى شود، نسبت به 
ترافيك بين الملل متفاوت باشد. واعظى گفت: براى تعرفه دسترسى كاربران 
به محتواى داخلى نيز بر اساس سياست هاى تعيين شده، قيمت را به نصف 
قيمــت ارتباطات اينترنت بين الملل كاهش داديم و تا زمانى كه زمينه اى 

فراهم باشد، باز هم كاهش قيمت را در دستور كار قرار خواهيم داد.

فناورى بومى
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اخبار  برخى  انتشــار  پيرو  فناورى: 
مبنى بر نفوذ به سامانه كنترل حساب 
اينترنتى ايرانسل، اين اپراتور با تأييد 
ايــن خبر در مــورد آن توضيح داد و 
اعلام كرد: پيرو پرســش هاى مطرح 
شده از جانب برخى رسانه ها مبنى بر 
نفوذ به سامانه كنترل حساب اينترنتى 
ايرانسل به اطلاع مى رساند، يك حمله 

هكرى در مراحل ابتدايى توســط تيم كارشناســان امنيت شبكه ايرانسل 
شناســايى و دفع شده است. بر اســاس برخى اخبار ادعاى جديدى درباره 
دسترســى غيرمجاز به اطلاعات مشتركان اين اپراتور از طريق پنل كنترل 
حساب اينترنتى مطرح شده كه امكان تغيير غيرمجاز رمز حساب و دسترسى 

به برخى اطلاعات مشتركان را امكان پذير مى كند.

فارس: قيمت رايانه هاى شخصى در 
جهان به علت كمبود برخى قطعات 
و ناكافى بودن توليد آن ها در حال 
افزايش اســت و به نظر نمى رســد 
اين وضعيت در آينده نزديك تغيير 
كند. بــه گــزارش كامپيوترورلد، 
كمبود رم، انــواع حافظه هاى اس 
دى، نمايشــگرهاى ال سى دى و 

باترى ها باعث شــده تا قيمت رايانه هاى شخصى اندك اندك افزايش 
يابد. بررسى هاى شركت لنووو نشــان مى دهد كه افزايش هفت تا 30 
درصــدى هزينه خريد برخى از اين قطعات روز به روز در حال افزايش 
است و شركت هاى فناورى هم به همين علت مجبور به افزايش قيمت 

رايانه هاى توليدى خود شده اند.

ايسنا: به والدين آلمانى دستور داده 
شده تا يك عروسك هوشمند به نام 
«كايــلا» را از بين بــرده يا غيرفعال 
كنند؛ زيرا از اين اســباب بازى براى 
جاسوســى غيرقانونى روى كودكان 
استفاده مى شود، در غير اين صورت 
دارندگان ممكن اســت بــا جريمه 
مواجه شــوند. به گــزارش گاردين، 

عروســك كايلا كه توسط يك شــركت آمريكايى توليد و در اروپا توزيع 
شده به كودكان اجازه مى دهد از طريق نرم افزار تشخيص گفتار به اينترنت 
دسترســى داشته باشند و اسباب بازى خود را از طريق يك برنامه كنترل 
كننــد. آژانس فدرال آلمان اعلام كرد كه كايلا به عنوان يك «دســتگاه 

جاسوسى غيرقانونى» شناخته شده و كاملاً ناامن است.

عروسك هاى جاسوس!توضيح ايرانسل درباره حمله هكرى

خبر

دليل افزايش قيمت رايانه هاى شخصى

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

اندرويد 7 براى گلكسى اس 6 و گلكسى اس 6 اج
گجــت نيــوز: براســاس يــك 
توييت منتشرشــده توســط نايب 
تركيــه،  در  سامســونگ  رئيــس 
آپديــت اندرويد 7 براى گلكســى 
تــا  اج   6 اس  گلكســى  و   6 اس 
انتهاى ماه كنونــى ميلادى عرضه 
خواهد شد. انتشار اندرويد نوقا براى 

دو پرچمدار پيشين سامسونگ خبر بسيار خوشحال كننده اى است 
چرا كه اين دو مدل جزو محصولات بسيار محبوب سامسونگ به شمار 

رفته و اكنون ميليون ها كاربر در سراسر دنيا دارند.
انتشــار آپديت اندرويد 7 براى گلكسى اس 6 و گلكسى اس 6 اج در 
حالى اتفاق مى افتد كه تنها چند هفته از عرضه نسخه نهايى اندرويد 7 
براى پرچمداران كنونى سامسونگ يعنى گلكسى اس 7 و گلكسى اس 
7 اج مى گذرد. نكته جالب اينجاست كه انتشار آپديت اندرويد 7 براى 
گلكسى اس 6 و اس 6 اج در حالى است كه اكنون شاهد فروش اين 
دو گوشى با تخفيف هايى استثنايى در سراسر اروپا هستيم. به عنوان 
نمونه اكنون مى توان گلكســى اس 6 را به مبلغ 340 دلار (1ميليون 
و 300هزار تومان) و گلكســى اس 6 اج را بــه ازاى مبلغ 400 دلار 
(1ميليون و 500هزار تومان) و يا حتى كمتر از ebay خريدارى كرد.

پرچمدار اصلى ال جى در سال 2017
ديجياتو: ســال 2016 مطابق ميل 
ســران كمپانى ال جى پيش نرفت. 
كره اى ها تصميمات جســورانه اى 
را در طراحى هر دو پرچمدار ســال 
گذشته يعنى G5 و V20 گرفتند 
كه به رغم تحســين كارشناســان، 
فروش مطلوبــى را در بازار به همراه 
نداشــت و واحد موبايل اين شركت 

خوشــنام هنوز زيانده است. شايعات جديد از كشور چين حكايت از 
آن دارند كه ال جى تصميم گرفته، ســرى V را به عنوان پرچمدار 
اصلى هر ســال خود معرفى كند و به همين دليل است كه G6 به 
چيپســت سال گذشته كوالكام يعنى اسنپدراگون 821 مجهز شده. 
البته اينكه سامسونگ تمامى توليد اوليه اين سخت افزار را به صورت 
انحصارى در اختيار گرفته نيز در تصميم آن ها بى تأثير نبوده است.با 
ايــن حال منابع خبرى مى گويند اگر منتظر پرچمدار واقعى ال جى 
براى سال 2017 هستيد، بايد منتظر V30 باشيد كه از سخت افزار 
كاملاً قوى و بهينه برخوردار است. مدل V30 با چيپست اسنپدراگون 
 V20 835، 6 گيگابايت رَم و ويژگى هاى بهبود يافته در مقايســه با
عرضه مى شود. همچنين V30 يكى از نخستين موبايل هاى مجهز 
به دو دوربين دوگانه خواهد بود. ســرى V ال جى در نيمه دوم سال 
2017 عرضه مى شود و اين شركت بايد اميدوار باشد كه تا آن زمان، 
شركت آمريكايى كوالكام نسخه ارتقا يافته اسنپدراگون 835 را معرفى 
نكند، وگرنه داستان نااميدكننده G6 براى پرچمدار بعدى آن ها نيز 

تكرار خواهد شد.

امكانات گوشى جديد نوكيا
شركت  يك  خبرنگاران:  باشگاه 
فنلاندى با افــزودن امكاناتى جديد 
به گوشى نوكيا 3، مشتريان بسيارى 
را بــه خود جذب كرد. پس از عرضه 
گوشى نوكيا 6 به بازار، اخبارى درباره 
گوشى نوكيا 5 منتشر شد. همچنين 
در برخى از گزارش ها اعلام شــد كه 

يك شــركت فنلاندى، با افزودن امكاناتى جديد، گوشــى نوكيا 3 را 
به روز رســانى كرد. گوشــى نوكيا 3، صفحه نمايشگر 5/2 اينچى با 
وضوح 720 پيكسل، دوربين پشتى 13 مگاپيكسل و دوربين جلويى 
5 مگاپيكســلى و رم داخلى 16 گيگابايتى دارد. همچنين پردازنده 
آن به دليل دربرداشــتن تراشه هاى اسنپ دراگون425، از نظر حجم 

كاهش يافته است.
انتظار مى رود كاربران بسيارى از اين گوشى استقبال كنند زيرا امكانات 
قابل توجهى به اين گوشى اضافه شــده است. پيش بينى مى شود، 
گوشى نوكيا 3، به قيمت 150 يورو (620هزار تومان) به فروش برسد.

توليد آيفون SE در هند
ترنجى: در اوايل اين ماه شــايعاتى 
منتشــر شــد كه خبر از ســاخت 
آيفون در هند مى داد و حال گزارش 
جديدى مى گويد، اپل قصد داشــته 
از آوريل مدل آيفون SE را به توليد 
برساند. اپل ابتدا توليد 300 تا 400 
هزار دستگاهى در اين كشور خواهد 

داشت و ســپس حجم توليد با همكارى شركت Wistron تايوانى 
افزايش پيدا مى كند. جزئيات بيشترى از اين عمليات در دست نيست 
و بايد منتظر ماند تا شركت كوپرتينويى خود بيانيه اى منتشر كرده، 
جزييات دقيقى را در دسترس قرار دهد. در اخبار مربوط به ماه مارس 
2017 شاهد معرفى آيپد پرو در سه مدل خواهيم بود و در سپتامبر 

نيز آيفون 8 معرفى مى شود.

عرضه  Galaxy J5 2017 تا يك ماه ديگر
جى اس ام: طبق اطلاعات به دست آمده سامسونگ در صدد عرضه مدل 
2017 سرى گوشى هاى موفق گلكسى جى است كه احتمالاً تا يك ماه 
ديگر رسماً معرفى مى شوند. پس از عرضه مدل 2017 سرى گوشى هاى 
Galaxy A سامســونگ حــالا بايد منتظر معرفــى مدل هاى جديد 
Galaxy J اين شركت باشيم. براساس تأييديه واى فاى به دست آمده 
از دستگاهى با شماره SM-J530FM/DS اينطور برداشت مى شود كه  
Galaxy J5 2017 سامسونگ بزودى معرفى خواهد شد. اگرچه در اين 
تأييديه به جزييات ســخت افزارى گوشى اشاره اى نشده است، سيستم 
عامل نصب شــده روى آن اندرويد 6 مارشمالو ذكر شده كه به احتمال 
زياد در زمان عرضه به نسخه 7 تغيير پيدا مى كند. با اينكه سرى گلكسى 
جى در رده پايينى بازار طبقه بندى مى شــوند، به دليل تناسب قيمت و 
مشخصات سخت افزارى بسيار مورد استقبال كاربران قرار گرفته اند و در 

كشور ما نيز جزو پرفروش ترين ها هستند.

بازار همراه
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حل جدول شماره قبل

1- از آن خارها گل مى شود - «چروك 
پيشــانى» + «آموختنى لقمــان» - از 

حبوبات
2- ظرف بــزرگ پذيرايى- الهه صنعت 

روم باستان- كوى و برزن
3- فرزند آكواريوم- مخالف- لقبى براى 

گروهى از درجه داران ارتشى
4- نام چندتن از فراعنه- لحظه به لحظه

5- زائوترسان موهومى- بيچاره- غذاى 
تزريقى- چهارتايى قرآنى

6- شكم خودرو- كجاست؟- خوراكى- 
آهسته

7- پس از توپ مى زنند- شيوايى كلام- 
كم وزن

8- بيمارى- از آتش افروزها
9- طنين صدا- چراغ روشنايى نفتى- از 

مزه ها
10- هــدر رفته- تقــوا- دل آزار كهنه- 

پرستار
11- حرف ربط - راندن- سفينه فضايى 
ناسا در زمان مسابقه فضايى با شوروى- 

آزاده دشت كربلا
12- زكوشش به هرچيز خواهى رسيد / 
به هر چيز خواهى ... رسيد- رشوه گرفتن

13- زنان- قشــر زحمت كش گرداننده 
چرخ هاى صنعت كشور- ديدار
14- باور قلبى- ديرينه - برقرار

15- پيــروان يك پيامبــر- ثروتمند - 
نابينايى

1- پــاك و پاكيزه- خــودروى جنگى- 
پدربزرگ

2- هنــگام و وقت- بتــى در جاهليت- 
صفحه ترازو- نادرستى

3- مدافع تازه جدا شــده تراكتورسازان 
تبريز - اثر خواندنى شيخ بهايى- كشور 

عربى همسايه
4- خط كش هندسى - عزيز همگان- 

خاك كوزه گرى- بدبختى و بيچارگى
5- بخيل- صوت نفرت- روح

6- سازمان آموزشى ، علمى و فرهنگى 
ســازمان ملل متحد- ضــرورى- پرنده 

تنهاى لب آب
7- كله پزى- مصيبت و بلا- متحد و همراى

 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم
 با ما تماس بگيريد

qudspuzzle@yahoo.com

جدول
محمدرضا على زاده
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 افقى

 عمودى

8- هــزار عــرب-  كم و كاســت- كتاب 
مقدس بودائيان- بن مضارع از آمدن

9- بسيار توصيه شده- غذاى كفش- شهر 
و تيم فوتبالى در ايتاليا

10- رودآرام شولوخوف- عمل ثواب دار غير 
واجب- بخشى از بام ساختمان كه با شيشه 

پوشانده شده است
11- پرنــده آفــت توت- پســوند صفت 
تفضيلى- نويسنده فرانسوى خالق منظومه 

«هنرياد»
12- انسانيت- پسوند مصدرجعلى- غوزه 

پنبه- راندن مزاحم
13- ســفت و ســخت- جنگجوى غرب 

وحشى- شعله آتش
14- از ادات اســتثنا- چهارچوب عكس- 
بيان كردن- از مشتقات سنگين نفت خام 

كه در آسفالت سازى به كار مى رود
15- از تقســيمات كشــورى- اين هم از 
تقسيمات بزرگ ارتشى است -نوعى  لباس  

مردانه  بلند كه پشت آن  چين دار بود
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